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Predsedstvo SZDL 

Naročnikom 
in bralcem 

Naslednja, novoletna 
številka Našega časa bo 
izšla v povečanem obsegu v 
28.12. Priložen ji bo kole-
dar za novo leto 1982. 

Naročene objave za no-
voletno številko (razpise, 
obvestila in male oglase) 
bomo sprejemali do srede, 
23. decembra do 12. ure. 

Ob dnevu JLA 
22. decembra slavijo svoj praznik pripadniki oboroženih sil, poroki svobodnega, neuvr-
ščenega, samoupravnega razvoja naše, Titove Jugoslavije. 
Čestitamo! 

Šalek - Gorica 

Končno trgovina 
V torek, 22. d e c e m b r a , b o d o o b 10. uri v k ra jevn i skupnos t i 

Šalek — Gor i ca odpr l i del p r o d a j n i h pros torov nove Merxove 
blagovnice. T a k o bo u resn ičena do lgo le tna žel ja k r a j a n o v , ki so 
moral i za vsak, tudi n a j m a n j š i n a k u p odi t i v cen te r T i tovega 
Velenja . 

V trgovini bo n a j p r e j zago tov l j ena o s n o v n a p r e s k r b a z živil-
skimi p redmet i za ka te re j e p r e d v i d e n o 450 m p r o d a j n i h po-
vršin. V Merxu za t r ju j e jo , da bo t rgovina d o b r o za ložena in d a 
bo k r a j a n o m nudi la ka r na jveč jo izbiro b laga . 

Preostal i del p r o d a j n i h p ros to rov n a m e n j e n i h za p r o d a j o 
drugih vrst b laga š iroke p o t r o š n j e b o d o uredi l i d o p r i h o d n j e 
jeseni. 

0K ZSMS Velenje 

Mladi in prosti čas 
Jutr i o b 16. uri bo v p ros tor ih d ružbenopo l i t i čn ih organi -

zacij v T i tovem Velen ju okrog la miza n a t e m o mladi in prosti čas. 
Okrog lo mizo skl icuje p redseds tvo o b č i n s k e k o n f e r e n c e Z S M S 
Velenje in n a n j o vabi vse m l a d e de lavce , k r a j a n e , d i j ake , štu-
dente in kmete , ki men i jo , d a l a h k o s svojo u d e l e ž b o in ide jami 
p r ipomore jo , da b o ta posvet ka r n a j b o l j uspešen . Zak l jučk i s 
posveta b o d o s k u p n o s p o s e b n o a n k e t o , ki so j o izpolnil i v 
osnovnih o rgan izac i jah Z S M S , o s n o v a za p r e d l o g akt ivnost i , ki 
se b o d o odvi ja le v D o m u m l a d i n e in borcev . 

Rdeča dvorana 

Danes otvoritev razstave 
Popo ldne o b 16. uri bo z d r u ž e n j e šo fe r j ev in a v t o m e h a n i -

kov Ti tovo Velenje v Rdeči dvo ran i o d p r l o razs tavo Preventiva, 
šport in varnost v cestnem prometu. Razs t ava b o o d p r t a vk l jučno 
do nede l je 20. 12. vsak d a n od 9. d o 19. ure. 

V Rdeči dvoran i b o d o razs tav l jene š tevi lne zan imivos t i s 
področ ja av to špor ta , p reven t ive in varnos t i v ces tnem p r o m e t u , 
v popo ldansk ih u rah od 16. d o 18. pa bo v s a k d o l a h k o preizkusi l 
znanje iz ces tno p r o m e t n i h p redp i sov . N a p a r k i r n e m p ros to ru 
pred R d e č o d v o r a n o b o d o usposob l j en i delavci p reg ledova l i 
nastavitev sve t lobnih teles, i zpušn ih p l inov ter ugotavl ja l i teh-
nično b rezh ibnos t vozil. 

Skra tka , z an imiva in kor i s tna razstava, na kater i bos te 
lahko ugotovil i , k a k š n o j e vaše p o z n a v a n j e ces tno p r o m e t n i h 
predpisov in če j e vaše vozi lo b rezh ibno . 

Letna skupščina 
Člani Šaleške folklorne skupine Koleda se bodo popoldne sešli na red-

no letno sejo skupščine. Razpravljali bodo med drugim o delu v prihod-
njem letu in seveda ocenili delo v letu, ki se izteka. Seja skupščine se bo 
začela ob 19. uri, bo pa v mali dvorani doma kulture Velenje. 

primerjavi z letom 1978, precej več 
mladih in žena, nasploh pa je iz-
branih za možne kandidate za de-
legate znatno več delovnih ljudi in 
občanov. Vseh evidentiranih mo-
žnih kandidatov je približno 2 in 
pol krat več od predvidenega šte-
vila delegatov za zbore občinske 
skupščine in skupščine samo-
upravnih interesnih skupnosti. 

Novost je tudi v tem, da bodo ob-
likovane delegacije za delegiranje 

delegatov v skupščine samoupra-
vnih interesnih skupnostih mate-
rialne proizvodnje. Te doslej niso 
imele delegatske baze. Z novostjo 
naj bi razširili krog tistih, ki ne-
posredno sodelujejo v delegat-
skem odločanju in, ne nazadnje, 
zagotovili tudi učinkovitejše delo 
skupščin samoupravnih interesnih 
skupnosti materialne proizvodnje, 
tudi kar zadeva njihovo sklepčnost 
oziroma udeležbe delegatov na 
sejah. 

REK - Elektrostrojna oprema 

Sporazum o proizvodnji 
podporja 

Izvršni svet 

Uskladiti 
osebne 

dohodke 
Na ponedeljkovi seji so člani 

izvršnega sveta posvetili precej 
p o z o r n o s t i u r e s n i č e v a n j u 
družbenega dogovora o raz-
pore janju sredstev za osebne 
dohodke in skupno porabo v 
letošnjem letu. Spregovorili so 
o vseh delovnih oziroma 
t e m e l j n i h o r g a n i z a c i j a h 
združenega dela, ki so preko-
račile ta dogovor. Teh je v ob-
čini kar 17, od tega 12 gospo-
darskih in pet negospodarskih. 

Člani izvršnega sveta so me-
nili, da je pot rebno vse te 
delovne organizacije opozoriti, 
da do konca leta uskladijo rast 
osebnih dohodkov na načrto-
vano višino, v nasprotnem pri-
meru pa bo potrebno ukrepati . 

Člani izvršnega sveta so pre-
gledali, kako po teka jo pri-
prave planskih dokumentov za 
pr ihodnje leto in ugotovili, da 
potekajo te v skladu z načrto-
vanim rokovnikom. 

Na dnevnem redu je bil tudi 
osnutek dogovora o usklaje-
vanju davčne politike v pri-
hodnjem letu ter poročilo o 
jesenski setvi in oskrbi z repro-
materialom. 

17.000 možnih kandidatov 

Komite 0K ZKS Velenje 

Programsko 
volilna seja, 

družbeni sveti 
Jutr i , 18. d e c e m b r a , se b o 

sešlo p redseds tvo obč inske 
k o n f e r e n c e S Z D L Velen je na 
svojo 32. sejo. O b r a v n a v a l o 
bo grad ivo , p r ip r av l j eno za 
p r o g r a m s k o vol i lno sejo ob-
činske k o n f e r e n c e S Z D L Ve-
lenje, ki bo 22. d e c e m b r a . 
O b r a v n a v a l o in spirejelo p a 
n a j bi tudi d o g o v o r o obl iko-
van ju d r u ž b e n i h svetov pri 
skupščini obč ine Velen je in 
up ravn ih o rgan ih . N a d n e -
vnem redu pa j e tudi ob ra -
vnava p r o g r a m a sej zborov 
skupšč ine o b č i n e Velen je . 

V občini Velenje je bilo do torka 
evidentiranih okrog 17.000 mo-
žnih kandidatov za delegate za 
skupščinske volitve 1982, od tega 
okrog 5.500 možnih kandidatov za 
zbore občinske skupščine in blizu 
11.500 za skupščine samoupravnih 
interesnih skupnosti. Sicer je bilo 
evidentiranih več kot 100 predlo-
gov za nosilce najodgovornejših 
družbenih dolžnosti v občini, 
predvsem v občinski skupščini za 
možne kandidate za nosilce dol-
žnosti v skupščinah samoupravnih 
interesnih skupnostih. Izobliko-
vana so kadrovska merila in načela 
za kandidiranje na te dolžnosti. 

V večini temeljnih organizacij 
združenega dela in krajevnih sku-
pnostih so se odločili, da bodo 
oblikovali posebne delegacije. Si-
cer pa potekajo zdaj dogovori o 
spremembah v samoupravnih in-
teresnih kupnostih, pri čemer naj 
bi zmanjšali število delegatskih 
mest v zborih uporabnikov, zdru-
žili pa naj bi tudi nekatere intere-
sne skupnosti na področju mate-
rialne proizvodnje itd. 

Po besedah predsednika OK 
SZDL Toneta Šeliga so v vseh 
dosedanjih kadrovskih postopkih, 
ki jih je v glavnem vodil koordi-
nacijski odbor za kadrovska vpra-
šanja, uskladili vsa načela in me-
rila okrog kadrovanja za najod-
govornejše dolžnosti v občini in se 
dogovorili, da na nobenem pod-
ročju ne podaljšujejo mandata 
dosedanjim funkcionarjem, niti ne 
bodo dovoljevali tako imenovanih 
horizontalnih rotacij. Se pravi da 
bodo v občini Velenje kar najbolj 
dosledni pri spoštovanju Titove 
pobude o kolektivnem delu in od-
govornosti in skladno z ustavnimi 
amandmaji dogovore tudi izvajali v 
družbenopolitični praksi. Povsod 
tam, kjer je dosedanjim funkci-
onarjem potekel štiriletni mandat, 
bodo izvoljeni novi nosilci druž-
benih dolžnosti. To je bilo morda 
še pred nekaj dnevi vprašljivo. 

Več mladih in žena 
Na OK SZDL Velenje ugota-

vljajo da je med evidentiranimi, v 

Pred konferenco 

Na pobudo zveznega odbora 
sindikata energetike in petrokemi-
je, zveznega odbora delavcem pro-
izvodnje in predelave kovin, splo-
šnega združenja rudnikov premoga 
Jugoslavije in splošnega združenja 
predelave kovin Jugoslavije so v 
torek v prostorih delovne organi-
zacije Elektrostrojna oprema REK 
Velenje proizvajalci in uporabniki 
jamskega podporja podpisali sa-
moupravni sporazum o proizvo-
dnji tega izredno pomembnega pa 
tudi zahtevnega izdelka. Zaenkrat 
je samoupravni sporazum podpi-

salo pet proizvajalcev in 16 temelj-
nih, delovnih oziroma sestavljenih 
rudarskih organizacij združenega 
dela. Predvideno je, da bo spora-
zum podpisala večina rudnikov v 
Jugoslaviji, saj bi z izdelavo do-
mačega samohodnega hidravlične-
ga podporja prihranili precejšen 
del deviz ter olajšali delo rudar-
skim organizacijam. 

Upajmo, da bo sporazum v pri-
hodnjem letu tudi zaživel in 
da predlogi ne bodo ostali le na 
papirju. 

isla sobotn i seji j e komi te 
občinske k o n f e r e n c e Z K S 
Velenje opredel i l aktivnosti 
v p r ip ravah na p r o g r a m s k o 
volilno k o n f e r e n c o občinske 
organizaci je Z K S Velenje . 

Med d r u g i m j e bilo izo-
b l ikovano stališče, ki ga 
bodo poslali v o b r a v n a v o v 
osnovne organizac i je Z K , d a 
bi v p r i h o d n j e štela obč inska 
kon fe r enca Z K S Velenje 35 
članov. Z m a n j š a n j e števila 
č lanov n a j bi omogoč i lo ob-
činski konfe renc i Z K S še 
učinkovi te jše u resn ičevan je 
vloge kot ope ra t ivnega tele-
sa in p revzem odgovornos t i 
za pol i t ično s t an je in raz-
mere . K o m i t e O K Z K pa n a j 
bi štel tudi posle j 11 članov. 

Do ločene so bile še na loge 
v zvezi s kadrovsk imi , vse-
binskimi in organizac i j sk imi 
p rp ravami na p r o g r a m s k o 
volilno k o n f e r e n c o obč inske 
organizaci je Z K S Velenje , ki 
bo p r e d v i d o m a f e b r u a r j a 
1982. 

Sicer j e komi t e obč inske 
konfe rence Z K S Velen je na 
117. seji soglašal s p red laga-
nimi m o ž n i m i kand ida t i za 
organe Zveze k o m u n i s t o v 
Slovenije. 

Kandidata za predsednika ob-
činske konference ZKS Velenje 
(ta dolžnost je neprofesionalna) 
sta Drago Blagus in Rafko Ber-
ločnik, kandidat za sekretarja ko-
miteja OK ZKS Janez Zivko. 
Kandidata za izvršna sekretarja 
komiteja OK ZK pa Miran Ahtik 

_in Silvo Koprivnikar. 
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RTC Golte 

Zagotoviti dolgoročno nemoteno poslovanje 
Pred dnevi so se sešli na sesta-

nek člani poslovnega odbora za 
nadaljnjo dograditev Rekreacij-
sko turističnega centra Golte, da 
bi dejansko ugotovili, kot so dejali 
na začetku, kaj je bilo storjenega v 
delovni organizaciji oziroma v 
tozdu Turizem rekreacija v letoš-
njem letu, kako so pripravljeni na 
novo zimsko sezono, predvem pa 
kaj bo z nadaljnjo usodo. Golt. 
Doslej je bilo nekajkrat slišati, da 
bo center šel v stečaj zaradi nere-
šenega finančnega vprašanja ozi-
roma dolgov, ki so se nabrali pri 
njegovi dosedanji dograditvi. 
Toda ta dilema je za zdaj do-
končno spravljena z dnevnega 
reda. Na sestanku članov odbora, 
katerega so se udeležili tudi 
predstavniki medobčinskih druž-
benopolitičnih organizacij in 
sveta občin celjskega območja, so 
odločno poudarili, da tega vpra-
šanja ne sme več biti. Golte mo-
rajo poslovati vse leto in morajo 
postati breme celotne regije,. Ce-
lotnega gospodarstva celjskega 
območja. Dolgoročno nemoteno 
poslovanje bo zato mogoče zago-
toviti le v celovitem povezovanju 
oziroma sodelovanju gostinsko 
turistične ponudbe območja, ki 

naj bi prispevala k boljšim rezul-
tatom. Prav zato sta se predsta-
vnika medobčinske in savinjsko-
šaleške gospodarske zbornice ob-
vezala, da bosta do sredine janu-
arja organizirala sestanek z vsemi 
zainteresiranimi,. Na njem se 
bodo konkretno dogovorili o 
nadaljnjem razvoju, dograditvi 
centra in povezanosti v celotno 
regijsko ponudbo. Delovna orga-
nizacija Paka, oziroma njen tozd 
Turizem in rekreacija, ki je upra-
vitelj Golt, pa naj bi pripravila 
sanacijski program dolgoročne 
razrešitve osnovanja Golt. O 
predlaganih usmeritvah bodo 
razpravljale tudi občinske skup-
ščine, katere so člani poslovnega 
odbora tudi zavezali, da morajo 
poravnati obveznosti iz samo-
upravnega sporazuma. Udele-
ženke tega samoupravnega spo-
razuma so namreč občine Vele-
nje, Mozirje, ti dve sta samo-
upravni sporazum že podpisali, 
Žalec, ta ga je podpisala samo za 
eno leto in Celje, ki sporazuma ni 
podpisala, ampak je dala pobudo 
za dogovarjanje v združenem 
delu. Na podlagi tega samoupra-
vnega sporazuma naj bi namreč 
zagotovili sredstva i a pokritje se-

danje izgube na Golteh. 
Kot je povedal direktor delo-

vne organizacije Paka Tone Hla-
din, znaša izguba v prvih devetih 
mesecih letos nekaj več kot 6,7 
milijonov dinarjev. Kot glavne 
vzroke izgube je navedel izključ-
no sezonsko poslovanje, slabe 

snežne razmere, razdrobljenost 
gostinsko turistične ponudbe, ne-
razrešen sistem združevanja 
sredstev in njegovo nedograje-
nost. Predvidevajo pa, da bo 
znašala izguba na koncu leta kar 
10 milijonov dinarjev. 

KS Titovo Velenje - Levi breg 

Gluhi za njihove pripombe 
V krajevni skupnost i Ti tovo Velenje 

Levi breg že drugo leto deluje svet 
potrošnikov. Na seji, ki so jo imeli pred 
nedavnim so svoje delo pohvalno 
ocenili. V preteklosti so razpravljali kaj 
storiti, ko j e v posameznih proda ja lnah 
v krajevni skupnosti zmanjka lo neka-
terih p rehrambenih artikov. Priso-
stvovali pa so tudi pri kar na jbol j pra-
vilni prodaj i artiklov, ki jih j e pri-
manjkovalo na tržišču (pralni prašek 
itd). Sodelovali so tudi pri prodaj i 
mesa, pri čemer so se dogovorili, da 
imajo prednost p roda je vrtci in šole. 

Prav tako pa so se vključili v p roda jo 
plina. Razpravljal i so še o tem, kako 
obračunava Toplovod servisne usluge 
ter o čistoči pri prodaj i kruha in mesnih 
izdelkov v njihovih trgovinah. Aktivno 
so sodelovali na posvetu predstavni-
kov trgovskih podjet i j občine Velenje 
lansko jesen. Takra t so razpravljali o 
tem, zakaj j e prišlo do poman jkan ja 
kruha v večini prodaja ln v krajevni 
skupnosti. Vse trgovske organizacije 
na n j ihovem območju so opozorili na 
neDravilnost ter na dosledno izvajanje 
čistoče. Ugotavljajo, da trgovske orga-
nizacije ne upoštevajo njihovega dela, 
saj jih večina na nj ihove napotke niti 
odgovorila ni. Na svojih sejah je svet 
potrošnikov v tej krajevni skupnosti 
veliko razpravljal o uvedbi komuna lne 
straže, saj so opažali vrsto nepravil-
nosti na tem področju. Prav tako pa so 
tudi zahtevali, da bi moral biti čuvaj na 
centralnem otroškem igrišču v Tito-
vem Velenju, saj je to že spet uničeno. 

K o m u n a l n e m u centru so predlagi, da 
smoterneje razporedi koše za smeti po 
njihovi krajevni skupnosti . Prav tako 
pa so zahtevali postavitev dovolj ve-
likih košev pred večjimi trgovskimi in 
gostinskimi lokali. Opozorili so tudi na 
nedosledna izvajanja odloka o hišnem 
redu ter na nepravi lno parkiranje v 
mestu. In kakšen program si j e svet 
potrošnikov te krajevne skupnosti za-
stavil za pr ihodnje leto? 

Ker še vedno ni bila ustanovljena 
konferenca svetov potrošnikov pri 
občinski konferenci SZDL, so se od-
ločili, da prevzamejo pobudo za njen 
sklic. Prav tako bodo pripravili pred-
loge sporazumov za posamezna pod-
ročja kot je kakovost preskrbe, razvoj 

trgovine, lokacije prodaja ln , obliko-
vanje cen proizvodov, delovni čas 
prodajaln, servisno vzdrževanje itd. 
Ugotoviti želijo, kakšne so potrebe 
krajanov po določenih predmetih in 
storitvah, ki mora jo biti na razpolago 
vsak dan . Prav tako bodo napravil i 

analizo, kakšna j e kakovost blaga. 
V prvi vrsti pa si bodo v p r ihodn jem 

letu prizadevali , da bodo vsi tisti, k i j ih 
bo svet potrošnikov na določene po-
manjkljivosti opozoril, te tudi odpra-
vili oziroma, da bodo dos ledno upo-
števali nj ihove zahteve. 

Čeprav smo pred nedavnim v Titovem Velenju dobili novo prodajalno plina, pa ne moremo reči, da je s tem 
tudi povpraševanje po njem razrešeno. Trdimo lahko, da čas prodaje, plin prično namreč prodajati ob 12. 
uri, ni ustrezen, saj je večina občanov v tem času v službi in morajo jemati dopust, da lahko nabavijo plin. 
O tem, da je povpraševanje še vedno večje kot ponudba pa priča tudi gornji posnetek, ki smo ga napravili 
pred nedavnim. 

Vspomin 

Anica Podlesnik, Drago Teržan 
Verjetno sta se šele na samem 

potovanju srečala in ugotovila, 
da imata isti cilj. Morda se v 
mnoiici potnikov tudi nista na-
šla. Potovala pa sta z istim leta-
lom — z letalom s črno usodo. 
Ni jima bilo dano, kot tudi nju-
nim sopotnikom ne, da bi varno 
stopila na korziška tla. Po nesre-
čnem naključju je skupno prene-
halo njuno iivljenje — podobno 
kot je bilo v zadnjih sedmih letih 
povezano njuno delo v društvu 
računovodskih in finančnih de-
lavcev Velenje. 

Upravni odbor društva čuti 
dolžnost, da v dneh, ko začenja-
mo dojemati njun odhod, obudi 
spomin na njuno delo. 

Ob svojem družbenem delova-
nju je Anica Podlesnik, bolj smo 
jo poznali kot Nušo, od leta 1960 
posebno aktivno delovala v dru-
štvu računovodskih in finančnih 
delavcev. Takrat je bila izvoljena 
i' upravni odbor društva, ki je 

zajemalo celotno celjsko obmo-
čje. Sest let kasneje je na predlog 
republiške zveze kljub vsem teža-
vam uspešno izvedla organizacijo 
za ustanovitev samostojnega 
društva na ravni občine. Po nje-
govi ustanovitvi je delala kot čla-
nica upravnega odbora, vodja 
komisije za rekreacijo, bila je 
predsednica in podpredsednica 
društva. 

Leta 1974 je bil izvoljen za 
predsednika društva Drago Ter-
žan, ki se je leto prej zaposlil v 
občini Velenje. Delo društva je 
dobilo nov polet. Novoizvoljeni 
predsednik je aktivno deloval tu-
di v komisijah zveze računovod-
skih in finančnih delavcev Slove-
nije. O uspešnem delu društva v 
teh letih morda najbolj govori 
dejstvo, da se je število članov 
zelo povečalo. Društvo je nave-
zalo tesne stike z istoimenskim 
društvom v Splitu in se leta 1977 
Z njim tudi pobratilo. 

Ob proslavi 20-letnice zveze ra-
čunovodskih in finančnih delav-
cev Slovenije leta 1977 je dobila 
Podlesnikova zlato priznanje 
zveze, Teržan in društvo samo pa 
srebrno priznanje. 

Lani je Teržan zaradi delovnih 
obveznosti zaprosil za razrešitev 
s funkcije predsednika. Upravni 
odbor je za predsednico ponovno 
izbral Podlesnikovo, prejšnjega 
predsednika pa zadolžil zlasti za 
organiziranje strokovnih preda-
vanj. 

Ena izmen njunih življenjskih 
radosti so bila potovanja. Z veli-
ko organizacijsko spretnostjo sta 
uspela pripraviti potovanja, na 
katerih smo člani društva 
spoznavali domovino. Tu po-
novno vidimo Nušo, kako je v 
družbo vedno vnesla dobro vo-
ljo. Niso je motile nevšečnosti. 
Ob letošnji vožnji po Sumadiji je 
skupaj z nekaterimi nadštevilni-

mi sopotniki sedela na stopnicah 
premajhnega avtobusa. Takšna 
je bila, takšne se bomo spomi-
njali. 

Potovala sta v naši družbi in 
zasebno: Podlesnikova s prijate-
ljicami, Teržan z Ženo. 

V prazničnih dneh sta slučajno 
odšla oba na isto, usodno poto-
vanje; res usodno, zakaj vtisov s 
te poti ne bomo slišali — usta so 
onemela, utrnili sta se vajini ži-
vljenji. 

Kaj naj sklenemo ob vanijem 
odhodu? Obljubljamo vama, da 
bo vajino delo, s katerim sta si 
sama in nevede gradila spome-
nik, svetal vzgled v nadaljnji de-
javnosti društva, spomin pa bo 
ostal bolečina. . . 

Upravni odbor društva 
računovodskih in finančnih 

delavcev Velenje 

Območna komisija za uvedbo naložb 

Dvoje mnenj 
Komis i j a za o c e n o na ložb 

za Sav in j sko ša leško o b m o č j e 
je na zadn j i seji izdala dvo je 
m n e n j k n a l o ž b a m . O b r a -
vnava la j e v logo de lovne or-
ganizaci je REK. — T e r m o -
e lek t ra rne Šoš tan j za na ložbo 
v II. fazo sanaci je h lad i lnega 
stolpa in ugotovila , da inve-
sticijski p r o g r a m ustreza do-
ločilom d r u ž b e n e g a dogovo-
ra. Z a t o j e izdala m n e n j e o 
upravičenost i na ložbe v II. 
fazo sanac i je h lad i lnega stol-
pa. De lovna organ izac i ja 
R E K — Ti ska rna Velen je pa 
j e zapros i la za m n e n j e o na-
ložbi za n a k u p znaša lnega 
stroja. T u d i ta na ložba j e p o 
ugotovitvi komisi je , sk l adna z 
določili dogovora o temel j ih 

d ružbenega p lana SR Slove-
nije za o b d o b j e 1981 —1985 in 
j e po m n e n j u komis i je tudi ta 
na ložba uprav ičena . 

Sicer j e komis i ja za oceno 
na ložb za Sav in j sko—ša leško 
območ je na zadn j i seji 
d o k o n č n o ob l ikova la vseb ino 
dogovora o d ružben i in stro-
kovni akt ivnost i na pod roč ju 
investicij in o us tanovi tvi ob -
močne komis i je za oceno in-
vesticij za Sav in j sko—šale -
ško o b m o č j e . D o g o v o r bo 
podpisan , kot r ačuna jo , d o 20. 
d e c e m b r a . Sicer pa so se na 
svoji 4. seji č lani seznanil i tudi 
s p r ed logom sklepa o nač inu 
dela komis i je za oceno na ložb 
v p r i h o d n j e m letu. 

SIS otroškega varstva 

0 programu 
Preteklo sredo so se ponovno 

sestali delegati skupnosti otro-
škega varstva Velenje. Med dru-
gim so obravnavali uresničevanje 
finančnega načrta za prvih devet 
mesecev letos. Povišali so vred-
nost programa te skupnosti za 
letošnje leto. ker so se osebni 
dohodki v občini dvigali hitreje 
kot je bilo načrtovano. Ta sred-
stva so dodelili izvajalcem za dvo 
odstotno valorizacijo osebnih 
dohodkov. Precej pozornosti so 
delegati na zadnji seji skupščine 
otroškega varstva Velenje name-
nili obravnavi programa za pri-
hodnje leto. Ta program ne 
predvideva razširitve zmogljivo-
sti vzgojno varstvenih zavodov v 
prihodnjem letu. Tako bo delo-
valo v občini Velenje 68 oddel-
kov za predšolske otroke, en 
oddelek za razvojno motene 
otroke, 9 oddelkov za dojenčke 
ter 12 oddelkov družinskega 
varstva. Skupno bo v organizira-
nem varstvu v občini Velenje v 
prihodnjem letu 1760 otrok, od 
tega 120 otrok v starosti do dveh 
let in 1640 otrok v starosti od 
dveh do sedmih let, kar je 36.5 
odstotkov vseh otrok. V enakem 
obsegu kot letos bosta vzgojno 
varstvena zavoda Titovo Velenje 
in Šoštanj izvajala skrajšano 
pripravo na šolo. torej za vse 
šestletne otroke, ki redno ne 
obiskujejo vrtcev. Prav tako pa 
bodo tudi v prihodnje izvajali 80-
urni program za petletne otroke 
v večjih krajevnih skupnostih. 

V Titovem Velenju že drugo 
leto deluje razvojni oddelek, ki 

pa ni polno zaseden, kljub temu 
da je po statističnih podatkih v 
občini kar 70 razvojno motenih 
otrok. Prizadevali si bodo, da bi v 
prihodnjem letu uspešneje vklju-
čevali te otroke v organizirano 
varstvo. 

Za prihodnje leto občinska 
skupnost otroškega varstva Vele-
nje ne načrtuje novih naložb. 
Izvajali bodo le investicijsko 
vzdrževanje, pa še to le v najnuj-
nejšem obsegu. Prizadevali pa si 
bodo. da bi kar najbolj zaživele 
različne aktivnosti za otroke, ki 
jih bodo tudi finančno podpirali. 
Poleg tega bodo tudi v letu 1982 
subvencionirali cene letovanja 
predšolskih in šolskih otrok s 
ciljem, da bi omogočili letovanje 
otrokom iz socialno šibkejših 
družin. Subvencionirali pa bodo 
tudi ceno šolske prehrane ter 
dodeljevali denarne pomoči. 

Delegati skupnosti otroškega 
varstva Velenje so na zadnji seji 
obravnavali tudi predlog za povi-
šanje oskrbnine v vzgojno var-
stvenih ustanovah naše občine za 
prihodnje leto. Delegati so dali 
soglasje, da se te cene dvignejo s 
1. januarjem prihodnjega leta za 
20 odstotkov, o tem pa bo sklepa-
la skupnost za cene. Dogovorili 
pa so se tudi, da bodo novo 
lestvico subvencioniranja uvelja-
vili s 1. aprilom prihodnjega leta. 

Na zadnji seji so delegati 
potrdili še samoupravni spora-
zum o ustanovitvi strokovne 
službe Samoupravnih interesnih 
skupnosti družbenih dejavnosti 
občine Velenje. M. Zakošek 

vegrad 
Gradbeno industrijsko podjetje 
VEGRAD 
Titovo Velenje, Prešernova 9 

Na podlagi sklepa komisije za delovna razmerja DS skupnih 
služb 

razpisujemo: 

prosto področje del in nalog 

VODENJE FINANČNE SLUŽBE 

Pogoj: 
— diplomiran ekonomist, 
— štiri leta prakse. 

Za iskanega kandidata je obvezno poskusno delo 90 dni. 

Prošnje sprejema kadrovska služba 15 dni po izidu razpisa na 
naslov GIP ,,VEGRAD" VELENJE, Prešernova 9/a. 

»NAS ČAS« glasilo S Z D L izdaja 
Center za informacije, p r o p a g a n d o 
in založništvo Velenje p. o. Ti tovo 
Velenje, cesta Frant iška Foita 10. 

»NAŠ ČAS« j e bil ustanovl jen 
I. ma ja 1965: do 1. j a n u a i j a 1973 je 
izhajal kot š t ir inajstdnevnik »ŠALE-
ŠKI R U D A R « , kot tednik pa izhaja 
»NAŠ ČAS« od 1. marca 1973 
naprej, 

U R E D N I Š T V O : Mar i jan Lipov-
šek (direktor in glavni urednik) . 
Stane Vovk (Odgovorni urednik), 
Bogdan Mugerle. Janez Plesnik. 
Ta t jana Podgoršek. Boris Zakošek 
in Mira Zakošek (novinarj i) . 

Izhaja ob četrtkih. 
Uredništvo in uprava. Titovo 

Velenje, cesta Františka Foita 10. 
telefon (063) 850-087 in 850-316 in 
850-317. Brzojavni naslov: Informa-
tivni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda je 7 
dinarjev, letna naročnina pa 300 
dinarjev (za tuj ino 600 d inanev) . 

Žiro račun pri SDK, podružnica 
Velenje, številka 52800-603-38482. 

Graf ična priprava, tisk in odpre-
ma: Č G P Večer. Maribor . 

Nenaročenih rokopisov in foto-
grafij ne vračamo. 

Za »NAŠ ČAS« se po mnen ju 
Sekretariata za informaci je izvršne-
ga sveta Skupščine SR Slovenije, 
številka 421-1/72 z dne. 8. f ebrua i j a 
1974 ne plačuje temeljnega davka 
od prometa proizvodov. 
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r Velenjski rudarji 

Sedaj naskok na pet milijonov ton 
Rudaiji iz Titovega Velenja 

so dobili prvo proizvodno bit-
ko. Tri tedne pred koncem leta 
so uresničili svojo obvezo, ki so 
jo zapisali pred začetkom leta v 
osnovni letni proizvodni načrt. 
Takrat so se obvezali, da bodo v 
letošnjih dvanajstih mesecih 
nakopali 4.700.000 ton premo-
ga. Toda zaradi vse večjih 
potreb po tem črnem zlatu in 
ker so bile tudi razmere v jami 
boljše kot prej, so se rudaiji 
odločili, da bodo nakopali več 
premoga kot so načrtovali. 
Najprej so se obvezali, da bodo 
letošnji letni proizvodni načrt 
presegli za 134.000 ton. Konec 
novembra pa so se na pobudo 
komunistov odločili, da bodo 
skušali doseči nov izjemen 
rekord v proizvodnji velenjske-
ga premogovnika. Na sestankih 
samoupravnih delovnih skupin 
so sklenili, da bodo letos nako-
pali kar pet milijonov ton 
lignita. 

Najprej je bilo treba doseči 
osnovni letni proizvodni načrt. 
Rudarji so začeli hoditi na delo 
prej, in od srede, 2. decembra, 
se menjavajo kar na delovišču. 
To pomeni, da morajo prihajati ' 
nekoliko prej na delo, svojo 
knapovsko obleko pa seveda 
slečejo veliko kasneje. Sedanji 
boj s proizvodnjo seveda terja 
od njih dodatne delovne napo-
re, toda rudarji vsak dan doka-
zujejo. da jih bodo zmogli. Že v 
soboto. 5. decembra, so se iz 
temnih jamskih rovov vračali 
zelo nasmejanih obrazov. Tiste-
ga dne so nakopali kar 22.100 
ton lignita in s tem dosegli nov 

rekordni proizvodni dosežek na 
dan. 

V petek, 11. decembra, pri-
bližno ob 16. uri, pa so se 
oglasili streli iz možnarjev in 
glasovi siren. Simbolično so 
oznanili novo delovno zmago 
rudarjev, ki so tega dne izpolni-
li letni proizvodni načrt. Časa 
za zasluženo slavje pa seveda ni 
bilo. Zvečer, ko so rudaiji 
druge izmene prišli iz jame 
oziroma tretje odhajali vanjo, 
so le toliko postali, da so 
prisluhnili zvokom njihovih 
godbenikov, ki so jim z igra-
njem prišli voščit za delovni 
uspeh in že so pohiteli: eni 
domov, da se bodo čimbolje 
odpočili za naslednji dan, drugi 
v jamo, da bodo tudi ponoči 
nakopali čimveč lignita. Kajti v 
petek popoldne so začeli ures-
ničevati dano obljubo, da bodo 
do konca leta nakopali še 300 
tisoč ton premoga. V ta namen 
bodo rudarji delali tudi pred-
zadnjo in zadnjo soboto v 
mesecu, pa če bo to premalo, 
prva tretjina še kakšno nedeljo. 

V petek, ko so izpolnili 
prvo nalogo, v prizivnici rudni-
ka prisedli nekaterim izmed 
njih. 

Franc Zagajšek, je v velenj-
skem premogovniku zaposlen 
že dvanajst let. To je njegovo 
drugo delovno mesto, v Titovo 
Velenje pa je prišel, kot je 
povedal, zaradi želje, da bi več 
zaslužil. Izobraževal se je ob 
delu in postal rudar kopač. 
Pravi, da je rudarski poklic 
sicer težaven, vendar tudi zani-
miv, in prepričan je, da se bo v 

Avgust Medved 

Drago Potočnik 

prihodnje še več mladih odloča-
lo zanj. O izpolnitvi osnovnega 
letnega proizvodnega načrta pa 
je dejal: 

»Na to je vplival vsekakor 
ukinjen letni dopust, zlasti pa 
prizadevanje in zavest vseh 
rudarjev, ki se nismo ustrašili 
dodatnih delovnih naporov in 
nadurnega dela zavedajoč se, 
da je premog trenutno resnično 
vreden zlata.« 

Franc je trdno prepričan, da 
bodo uresničili tudi naknadno 
sprejeto plansko proizvodnjo. 
»Na sestankih samoupravnih 
delovnih skupin smo <j tem 
razpravljali in vsi so bili za to, 
da dosežemo, kar se je na 
začetku leta zdelo nemogoče, 
pa čeprav bomo morali v zad-
njem mesecu tega leta še več ur 
preživeti v jami.« 

»Zavestno smo se odrekli 
našim prostim sobotam,« se je 
pridružil pogovoru Avgust 
Medved, prav tako rudar kopač 
in nadaljeval: »Delamo med 
izmeno, samo, da b i ' to našo 
obvezo uresničili. Bomo jo. Saj 
rudarji vedno držimo svojo 
obljubo. Da smo na dobri "x»ti, 
smo dokazali pred dnevi, ko 
smo dosegli dnevni rekordni 
izkop in seveda danes, ko smo 
skoraj tri tedne pred koncem 
leta izpolnili osnovni letni 
proizvodni načrt.« 

Avgust Medved je prišel v 
jamo že leta 1958. Predtem je 
delal zunaj v lesnem skladišču. 
Pravi, da je sedaj z dušo in 
telesom rudar in da je seveda 
ponosen, da je član tega večti-
soč članskega kolektiva. Podob-
no kot drugi rudaiji, bo v tem 

Jože RovSnik, 

mesecu manj doma. »Se bodo 
morali že sprijazniti (družina), 
saj premog potrebujemo vsi.« 

Drago Potočnik: »Glede na 
to, da se letos nismo odločili za 
kolektivni dopust in da -so bili 
pogoji za kopanje premoga 
precej boljši, smo se odločili, da 
bomo z dodatnimi napori pove-
čali proizvodnjo lignita. Osnov-
ni letni načrt smo že dosegli. 
Vsi bomo dali vse od sebe, da 
bomo nakopali tudi rekordno 
pet milijonto tono premoga.« 

Drago Potočnik je rudar že 
od leta 1958. Vmes je bil le pri 
vojakih. Dejal je, da je bilo ob 
njegovi zaposlitvi rudarjenje 
veliko bolj težko, saj je bilo več 
fizičnega dela, danes pa je že 
precej odkopnih polj mehanizi-
ranih.« 

Vsi trije rudarji, s katerimi 
smo se pogovarjali, so odločno 
zatrdili, da bodo dosegli re-
kordno proizvodnjo, pa čeprav 
morajo več delati. Kajti v jami 
so več kot osem ur, za nameček 
pa so se odpovedali tudi dvema 
sicer na začetku leta predvide-
nima prostima sobotama. Ver-
jamemo, da bi enako povedali 
tudi drugi, ki so se med našim 
pogovorom v prizivnici zbrali 
okrog nas. 

Naš zapis o teh proizvodnih 
prizadevanjih velenjskih rudar-
jem smo sklenili v pisarni 
Jožeta Rovšnika, vodje tozda 
jama Preloge. 

»Letos imamo kar tri plane,« 
je začel pripovedovati. »Najprej 
smo speljali osnovni letni načrt, 
po katerem smo se obvezali, da 
bomo letos nakopali 4,700.000 

ton lignita, naslednji je 4,834.000 
ton, ki smo ga sprejeli zaradi 
pomankanja energije in s tem 
premoga, proti koncu leta pa 
smo ugotovili, da so tehnične 
možnosti, da letos nakopljemo 
pet milijonov ton premoga. Zato 
smo se odločili, da bomo jurišali 
tudi na ta rekordni letni izkop. 

Uvedli smo dodatno nadurno ali 
medizmensko delo, -v jamo pa 
bomo odšli tudi zadnji dve so-
boti v letu. 

V tem letu imamo precejšnjo 
srečo, da so zelo ugodni mon-
tangeološki pogoji, tako da pri 
odkopavanju nimamo preveli-
kih težav. Seveda smo se zave-
dali, da to ne bi bilo dovolj za 
uresničitev našega cilja, in da bo 
treba vložiti dodatne delovne 
napore. V 42-urnem delavniku 

te proizvodnje gotovo ne bi do-
segli. Kot sem že omenil, smo 
uvedli tudi medizmensko delo, 
kije v bistvu nadurno delo. To se 
pravi, da i udarji ostanejo v jami 
še po končanih osmih urah in 
počakajo naslednjo izmeno na 
odkopu. Trakovi obratujejo ne-
prenehoma, popravila pa opra-
vljamo ob nedeljah.« 

Tudi Jože Rovšnik je ob kon-
cu zatrdil, da je na rudniku pri-
pravljenost vseh, da bodo dose-
gli rekordno proizvodnjo. To 
njihovo veliko voljo, zavest, de-
lovno vnemo pa najbolje izka-
zujejo z vsakodnevno visoko 
proizvodnjo. Zato smo tudi mi 
prepričani, da bodo rudaiji 
uspeli v svojem naskoku na ta 
rekordni proizvodni dosežek. 

Stane Vovk 

I 

Razvoj občine Mozirje v letu 1982 
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mmm Izvoz in kmetijstvo na 
prvem mestu 

M M M 

Ena izmed ključnih na-
log gospodarstva občine 
Mozirje v prihodnjem letu, 
opredeljena je tudi v 
osnutku republiške resolu-
cije, bo povečanje izvoza 
blaga in storitev na kon-
vertibilno področje. Naloga 
je seveda zapisana na pr-
vem mestu resolucije o po-
litiki izvpjanja družbenega 
načrta občine Mozirje za 
prihodnje leto. 

Poleg tega so razumljivo 
zapisali še vrsto prednos-
tnih nalog. Na prvem mestu 
je področje kmetijstva, ki je 
prednostna panoga tudi za 
celotno srednjeročno ob-
dobje. Predvsem bo treba 
povečati kmetijsko proiz-
vodnjo, zlasti proizvodnjo 
osnovnih vrst poljščin, 
mleka in živine. Takoj za 
kmetijstvom je na vrsti tu-
rizem. Pripraviti bodo mo-
rali načrte nadaljnjega 
razvoja turizma v Gornji 
Savinjski dolini in pričeti 
združevati sredstva za te 

namene, kakor so opredelili 
v načrtih za to srednjeročno 
obdobje. 

V gospoda r s tvu b o d o mo-
rali pospeši t i razvoj t ehnolo-
gije, s t em dvignit i r aven ka-
kovosti p r o i z v o d n j e in uvesti 
nove izdelke. Prefdvsem b o d o 
mora l i v letu 1982 k o n č n o 
pričeti z u r e s n i č e v a n j e m sku-
pnega p r o g r a m a lesne indu-
strije. Velik pr i spevek k ure-
sn ičevan ju pol i t ike e k o n o m -
ske s tabi l izaci je bo tudi večje 
izkor iščanje n o t r a n j i h rezerv, 
zlasti na pod roč j i h p o s o d a b -
l janja t ehno lošk ih pos topkov , 
bol jšega izkoris tka d e l o v n e g a 
časa, us t rezne jše o rgan izac i j e 
dela in p o v e č a n e p roduk t i -
vnosti. 

Resoluci ja p r e d v i d e v a 10-
ods to tno p o v e č a n j e izvoza. 
Te j p o m e m b n i na logi b o d o 
mora l i n a m e n i t i več pozor -
nosti tudi v o rgan izac i j ah 
zd ruženega dela , ki dos le j n iso 
izvažale, ali p a niso izkoristi le 
vseh možnos t i . M e d os ta l imi 
na logami vel ja omen i t i ure-
sničitev sanac i j skega p rogra -
ma v p ro izvodn j i ivernih 
plošč, p o v e č a n j e b l a g o v n e p r o -

izvodnje v_ g o z d n e m gospo-
dars tvu, n a d a l j n j e obl ikova-
nje s ta lnih občinskih b lago-
vn ih™ tržnih rezerv ter bol jšo 
p reskrbo prebivals tva . 

P o m e m b n e na loge so obli-
kovali še za pod roč j e obrt i . 
Pospeši t i b o d o mora l i razvoj 
malega gospodars tva , zlasti 
tistih s tor i tvenih de javnos t i , ki 
j ih v občini p r i m a n j k u j e , po-
vsem pa ustaviti rast p r i m a r n e 
prede lave lesa. Poglobit i bo 
t reba d o l g o r o č n o kooperac i j -
sko sode lovan je d r o b n e g a 
gospodars tva z indust r i jo , 
okrepi t i t ehno loško in do -
h o d k o v n o povezovan je ter 
tako zadovol j i t i po t r ebe 
združenega de la in prebival -
stva. Razširi t i n a m e r a v a j o 
tudi gospoda r sko sode lovan je 
s p o b r a t e n o o b č i n o Ča je t i na 
in seveda nada l j eva t i z ure-
sn ičevan jem na log na pod-
ročju sp lošnega l judskega 
o d p o r a in d r u ž b e n e samoza-
ščite, ki so j ih opredel i l i v 
s r e d n j e r o č n e m načr tu . 

O m e j i t v e pri v lagan j ih so 
jasne . V G o r n j i Savinjski do-
lini se b o d o za to v p r i h o d n j e m 
letu usmer i l i p r edvsem v 

s 

boljše izkor iščanje na ložb , ki 
so.jih zaključi l i v zadn j ih dveh 
letih, še v e d n o pa ne d a j e j o 
ustreznih in nač r tovan ih 
učinkov. V letu 1982 m o r a j o 
dokonča t i na ložbo v temel jn i 
organizaci j i K e m i j a v Ljubi j i 
in obra t Elkro ja v Lučah , k i j e 
bil nač r tovan že za le tošnje 
leto. Še ena p o m e m b n a nalo-
ga j ih čaka . Pos lovna sku-
pnost Razvo j Moz i r j e bo na-
mreč m o r a l a č i m p r e j pr ipra-
viti načr te n a d a l j n j e g a razvo-
ja . S tem hoče jo odprav i t i 
mrtvi lo iz p re j šn jega s redn je -
ročnega o b d o b j a , ko so pričeli 
na ložbe uresničevat i šele v 
letih 1979 in 1980. ker pre j 
niso uspeli izobl ikovat i po-
t rebnih investicijskih p rogra -
mov. 

Družben i proizvod obč ine 
Mozir je n a j bi se torej povečal 
za 3 — ' 4 ods to tke , s reds tva za 
osebne d o h o d k e pa n a j bi ra-
sla za 10 ods to tkov počasne je 
od rasti d o h o d k a . Število za-
poslenih se bo poveča lo za 4,4 
odstotka, od tega v gospoda r -
stvu za 4.5 in v n e g o s p o d a r -
stvu za 2.9. S k u p n o število 
zaposlenih se bo tako pove-
čalo z a 270 d e l a v c e v . . . . . . . 

Po volilnih konferencah 00 ZK 

Nove osnovne organizacije, 
sveti ZK 

v krajevnih skupnostih 
D o s rede j a n u a r j a b o d o 

ustanovili v k ra jevn ih sku-
pnost ih Levi breg, Šalek-
—Gor ica , Sko rno—Flo r i -
j an in Bevče nove o snovne 
organizaci je Z K , v k ra jevn ih 
skupnos t ih Levi breg. Desni 
breg. Stara vas in Šoš tan j pa 
obl ikoval i svete zveze ko-
munis tov . T a k o j e bilo, med 
d rug im, p o r o č a n o na zadn j i 
117. seji komi te j a obč inske 
konfe rence Z K S Velenje . 
Člane komi te j a so o b tej 
priliki seznani l i s p rvo o c e n o 
volilnih k o n f e r e n c O O Z K v 
Šaleški dol ini , p o d r o b n e j š e 
anal izo pa b o d o pripravi l i za 
o b r a v n a v o nabl ižn j i seji ob -
činske k o n f e r e n c e Z K S Ve-
lenje. n a kater i b o d o govorili 
o kadrovski polit iki in za-
pos lovanju . 

TLna od ugotovi tev v zvezi 
z z a d n j i m i vol i ln imi k o n f e -
rencami . ki vel ja za številne 
osnovne^organizaci je Z K , j e 
da so poroči la , ki so bila 
p r iprav l jena , vse preveč na -
števala akt ivnost i in p r o b l e -
mat iko, p r e m a l o poglobl je -
no pa so se do t akn i l a perečih 
vprašan j p o s a m e z n e g a oko-
lja. Sicer so bila na voli lnih 
k o n f e r e n c a h osnovn ih or-
ganizacij Z K v t emel jn ih in 
drugih o rgan izac i jah zd ru -
ženega de la v o s p r e d j u 

vp ra šan j a p o v e z o v a n j a to-
zdov zno t ra j , o rganizac i j 
zd ruženega de la za ostvar i-
tev s k u p n i h ciljev, p a pre-
m a j h n a m e d s e b o j n a pove-
zanost tozdov, odnos i m e d 
tozdi in de lovn imi sku-
pnos tmi s k u p n i h služb, ne -
ustrezno n a g r a j e v a n j e p o 
delu, p ro računsk i sistem fi-
nac i ran ja D S S S itd. Beseda 
je tekla še o razvojn ih ho te -
njih in načr t ih , pr i č e m e r pa 
j e bilo pr i so tno zlasti vp ra -
šanje, v kol ikšni mer i d a j e j o 
sedan je d r u ž b e n o e k o n o m -
ske r a z m e r e p r a v š n j o o snovo 
za nač r tovan je . N a voli lnih 
kon fe r encah O O Z K v k ra -
jevn ih skupnos t ih p a j e tekla 
razprava zlasti o vk l jučeva-
nju k o m u n i s t o v v s amo-
u p r a v n e in d ružbenopo l i t i č -
ne akt ivnost i v k r a j evn ih 
skupnos t ih ter o pereči ko-
muna ln i p rob lemat ik i . 

Ker j e na neka te r ih volil-
nih k o n f e r e n c a h O O Z K 
m a n j k a l del k o m u n i s t o v so 
člani komi t e j a zahteval i , d a 
j e t reba ugotovi t i , z a k a j ko-
munis t i n e h o d i j o n a ses tan-
ke, na sp loh p a j e t reba za-
ostriti o d g o v o r n o s t za d e l o v 
Z K , pri č e m e r s a m o udelež-
ba na ses tankih ni in n e m o r e 
biti e d i n o mer i lo akt ivnost i . 



Pred programsko volilno sejo občinske konference SZDL Velenje 

Delo organov OK SZDL 1981 
Na programsko volilni seji 

Občinske konference SZDL Ve-
lenje y decembru lanskega leta 
smo sprejeli smernice za nadalj-
njo aktivnost OK SZDL Velenje 
za leto 1981 in hkrati potrdili 
spt^.nembe v organiziranosti in 
načinu delovanja posameznih 
organov OK SZDL, ki sta jih na-
rekovala tako statutarni sklep 
SZDL Slovenije kot ocena delo-
vanja posameznih organov OK 
SZDL. Sprejet je bil sklep o 
spremembi meril za izvolitev in 
delegiranje delegatov v OK 
SZDL, na podlagi katerega je bilo 
dopolnjeno Predsedstvo OK 
SZDL in izvoljen nov izvršni od-
bor Predsedstva. 

S smernicami za nadaljnjo ak-
tivnost Občinske konference 
SZDL Velenje smo opredelili 
osrednje naloge OK SZDL in 
njenih organov za letošnje leto in 
pri opredelitvi teh nalog izhajali iz 
ocene delovanja OK SZDL in 
ocene dosežene stopnje idejno-
političnih in družbenoekonom-
skih odnosov v naši družbenopo-
litični skupnosti. 

Na osnovi teh smernic so organi 
OK SZDL sprejemali konkretne 
programe dela za posamezno ča-
sovno obdobje in v katerih so bile 
opredeljene tudi druge naloge, ki 
so jih narekovale trenutne druž-
benopolitične in družbenoeko-
nomske razmere. 

Osrednja pozornost je bila v 
tem letu namenjena politiki eko-
nomske stabilizacije, pripravam 
na vlitve, utrjevanju in razvijanju 
delegatskih odnosov, ustavnim 
spremembam, usklajevanju akti-
vnosti pri obravnavah in spreje-
manju srednjeročnih in letnih 
planov, krepitvi sistema SLO in 
DS, pripravam na III. kongres 
samoupravljalcev in krepitvi 
SZDL kot fronte subjektivnih 
socialističnih sil. Poleg teh nalog 
je OK SZDL vodila in usklajevala 
aktivnosti za preimenovanje me-
sta Velenje v Titovo Velenje. 

Predsedstvo OK S Z D L 

Predsedstvo O K SZDL Velenje 
seje v letošnjem letu sestalo na 10. 
sejah. Na svojih sejah, za katere je 
gradivo pripravljal izvršni odbor 
Predsedstva, je obravnavalo in 
usklajevalo stališča o naslednjih 
vprašanjih: 

1. Sprejelo izhodišča za javno 
razpravo o spremembah in do-
polnitvah Ustave SFRJ in SRS ter 
statuta občine in statutov kraje-
vnih skupnosti ter sprejelo roko-
vnik o poteku razprave; 

2. Sprejelo je oceno sprejema-
nja samoupravnih sporazumov o 
temeljih planov in planov za 
srednjeročno obdobje in za leto 
1981; 

3. Uskladilo je program prire-
ditev za leto 1981 in sprejelo sta-
lišča do organiziranja le-teh; 

4. Sprejelo stališča o organizi-
ranju mladinskih delovnih akci-
jah in sprejelo oceno M DA za leto 
1980; 

5. Določilo kandidacijski po-
stopek za izvolitev predsednika in 
članov IS SO Velenje, rokovnik in 
obravnavalo predlog evidentira-
nih možnih kandidatov ter spre-
membe kandidacijskega postop-
ka; 

6. Sprejelo program aktivnosti 
za priprave na skupščinske volitve 
1982; 

7. Potrdilo predloge za pode-
litev srebrnih priznanj OF; 

8. Sprejelo izhodišča za izvedbo 
akcije NNNP Velenje 1981 in 
oceno izvedene akcije; 

9. Usmerjalo javno razpravo o 
statutu SZDL; 

10. Obravnavalo varnostno-
politične razmere v občini in 
sprejelo izhodišča za informiranje 
delovnih ljudi in občanov o ak-
tualnih mednarodnih političnih 
dogajanj in varnostnopolitičnih 
razmerah pri nas; 

11. Obravnavalo problematiko 
organiziranosti pravne pomoči v 
občini; 

12. Uskladilo'stališča o predlo-
gu odloka o organizaciji in delo-
vnem področju občinskih upra-
vnih organov; 

13. Sproti spremljalo stanje na 
področju gospodarstva in izvaja-
nje ukrepov za gospodarsko 
ustalitev; 

14. Spremljalo uresničevanje 
programa III. samoprispevka ob-
čanov; 

15. Preverilo uresničevanje 
stališč problemske konference o 
telesni kulturi in problemske 
konference o družbenih organi-
zacijah in društvih; 

16. Sprejelo program KO za 
vlak BIE; 

17. Sprejelo program aktivnosti 
v pripravah za preimenovanje 
mesta Velenja v Titovo Velenje in 
skupaj z odborom za preimeho-
vanje sprejelo stališče o spre-
membi prvotnega programa; 

18. Sprejelo izhodišča za evi-
dentiranje možnih kandidatov za 
nosilce družbenih funkcij na ni-
voju občine; 

19. Sprejelo oceno poteka evi-
dentiranja možnih kandidatov v 
KS in TOZD; 

10. Spitjuio izhodišča za vse-
binske, organizacijske in kadrov-
ske priprave ter rokovnik za pro-
gramske konference SZDL; 
21. Sprejelo osnutek sprememb 
in dopolnitev pravil občinske or-
ganizacije SZDL in izhodišča za 
spremembe in dopolnitve pravil 
krajevnih konferenc SZDL; 

22. Sprejelo oceno sprejemanja 
srednjeročnih planov za leto 1982 
in samoupravnih sporazumov o 
temeljih planov republiških SIS 
materialne proizvodnje ter ane-
ksov k tem sporazumom; 

23. Sprejelo program novole-
tnih prireditev za otroke; 

24. Sprejelo predlog možnih 
kandidatov za nosilce funkcij v 
OK SZDL Velenje; 

25. Sprejelo oceno delovanja 
delegatskega sistema in izhodišča 
za spremembe v samoupravni 
organiziriftiosti SIS materialne 
proizvodnje in njihovih stroko-
vnih služb. 

Poleg omenjenih nalog je 
Predsedstvo OK SZDL sproti 
obravnavalo programe posame-

deljevalo do posameznih vpra-
šanj. Uresničevanje stališč je 
Predsedstvo sproti preverjalo in 
za uresničevanje le-teh zadolžilo 
posamezne svete in KO ter IO 
Predsedstva OK SZDL Velenje. 

Posamezna stališča je Predsed-
stvo posredovalo posameznim 
nosilcem nalog in od njih zahte-
valo dosledno uresničevanje. V 
večini primerov so nosilci ta sta-
lišča uresničili, v nekaj primerih 
pa je moralo predsedstvo svoja 
stališča večkrat potijevati. ker 
nekateri nosilci le-teh niso spo-
štovali. 

Čeprav so gradivo pripravljali 
posamezni sveti in KO, je ven-
darle potrebno poudariti, da še 
vedno nismo uspeli doseči, da bi 
se do posameznih vprašanj v ve-
čini primerov opredelili vsi sesta-
vni deli SZDL, temvečje podobno 
kot priprava gradiva in stališča, 
tudi razprava preveč ostajala v 
forumih. 

IZVRŠNI O D B O R 
S spremembami sklepa o me-

rilih za izvolitev in delegiranje 
delegatov v OK SZDL, so bile 
sprejete tudi spremembe delova-
nja Predstava in izvršnega odbo-
ra. V skladu s tem sklepom je 
Predsedstvo OK SZDL imeno-
valo izmed svojih članov 7-članski 
izvršni odbor kot izvršno-opera-
tivni organ. 

Novoimenovani izvršni odbor 
je imel v letošnjem letu 7 sej. Kol 
izvršno-operativni organ Pred-
sedstva je IO obravnaval in pri-
pravljal gradivo za seje Predsed-
stva. in sicer: 

Posveti s predsedniki 
in sekretarji KK SZDL 

V letošnjem letu so bili skli-
cani 4 posveti s predsedniki KK 
SZDL in 5 posvetov s sekretarji 
KK SZDL. Od tega sta bila dva 
posveta skupno za predsednike 
in sekretarje. Na posvetih so bili 
sprejeti dogovori o izpeljavi po-
membnejših akcij SZDL, in 
sicer: 

— Priprave na skupščinske 
volitve, 

— Priprave na programske 
konference, 

— Dogovor o sklicu zborov 
občanov za obravnavo infor-
macije o aktualnih mednarodnih 
in notranje-političnih doga-
janjih, 

— Priprave na akcijo NNNP, 
— Poročilo o izvajanju 

referendumskega programa, 
— Stabilizacijska prizadeva-

nja in varčevalni ukrepi, 
— Dogovor o obisku razstave 

„Varnost in družbena samo-
zaščita", 

— Razprava o spremembah in 
dopolnitvah statuta SZDL, 

— Ustanavljanje društev 
prijateljev mladine v KS, 

— F o r m i r a n j e s v e t o v 
potrošnikov, 

— Razprave o statutih KS, 
— Obrambno usposabljanje 

delovnih ljudi in občanov, 
— Sprejemanje srednjeročnih 

in letnih planov, 
— P o d r t i ž b l j a n j e na log 

kadrovanja v vojaške šole ter 
nabora vojaških obveznikov, 

— Ocena delovanja delegacij, 
— Obravnava in sprejem 

pravil krajevnih organizacij 
SZDL, 

— Program prireditev v letu 
1981, 

— Uresničevanje akcije „88 
dreves za tovariša Tita", 

— Javna razprava o ustavnih 
spremembah. 

Na posamezne posvete so bili 
vabljeni tudi predsedniki skup-
ščin in svetov KS (2 posveta) 
zaradi sprejetja skupnega dogo-
vora za izpeljavo posameznih 
pomembnih nalog. 

znih svetov in koordinacijskih 
odborov in imenovalo naslednje 
svete in koordinacijske odbore: 

KO za vodenje aktivnosti v 
pripravah na III. kongres samo-
upravljalcev. 

Svet za znanstveno-raziskoval-
no dejavnost. 

Svet za družbenopolitični si-
stem, 

KO za pripravo osrednnjih 
proslav v počastitev 40-letnice 
vstaje. 

KO za delovne akcije. 
Odbor za obeleževanje imena, 

življenj in dela tovariša Tita, 
Odbor za proslavo ob 40-Ietnici 

OF 
Obravnavalo je tudi predloge 

za poimenovanje posameznih 
mestnih oz. krajevnih središč po 
narodnih herojih in sprejelo 
predlog za sestavo Častnega od-
bora za preimenovanje mesta 
Velenja v Titovo Velenje. Pred-
sedstvo je razpravljalo in izobli-
kovalo stališča do vprašanj, ki so 
bila na dnevnih redih sej DPZ SO 
Velenje. Svoja stališča je Pred-
sedstvo posredovalo delegatom 
SZDL v DPZ in celotnemu DPZ 
za njihovo lažjo usmeritev pri 
opredeljevanju svojih stališč. 

Gradivo za seje Predsedstva in 
predlog stališč je v večini prime-
rov pripravlja! v sodelovanju s 
sveti tn koordinacijskimi odbori 
izvfcšm odbor Predsedstva. Tako 
so. i bila stališča o posameznih 
vprašanjih že predhodno uskla-
jena na sejah svetov. KO in .IO, 
zalo se ie Predsedstvo lažje opre-

1. Obravnaval izhodišča za ja-
vno razpravo o ustavnih spre-
membah. spremembah staluta 
občine, statutov KS in izdelal 
predlog rokovnika javne razpra-
ve; 

2. Obravnaval oceno poteka 
obravnave in sprejemanja sred-
njeročnih in letnih planov; 

3. Obravnaval predlog progra-
ma prireditev za leto 1981; 

4. Obranvaval vsebino in me-
tode delovanja svetov potrošni-
kov in sprejel sklep o ustanovitvi 
konference svetov potrošnikov; 

5. Spremljal in usmerjal javno 
razpravo o spremembah in do-
polnitvah Statuta SZDL; 

6. Obranvaval predlog za obli-
kovanje družbenega organa 
Centra za informiranje, propa-
gando" in založništvo ter sprejel 
sklep o oblikovanju zbora dele-
gatov družbene skupnosti Centra: 

7. Obravnaval osnutek druž-
benega dogovora o izgradnji in 
financiranju nove stavbe Muzeja 
ljudske revolucije Slovenije v 
Ljubljani: 

8. Obravnaval predlog progra-
ma aktivnosti volilne komisije za 
priprave na skupščinske volitve 
1982; 

9. Obravnaval izhodišča za ak-
tivnosti v akciji NNNP: 

10. Obravnaval problematiko 
financiranja vrhunskega športa v 
občini Velenje; 

11. Obravnaval problematiko 
M DA in pravne pomoči v občini; 

12. Izoblikoval predloge za 
evidentiranje možnih kandidatov 
za nosilce družbenih funkcij v 
občini; . 

13. Razpravljal o sprejemanju 
samoupravnih sporazumov o te-
meljih planov in aneksov k tem 
sporazumom republiških SIS; 

14. Obravnaval informacijo o 
gospodarskih gibanjih in ukrepih 
za ustalitev gospodarstva; 

15. Obravnaval program kon-
kretnih akcij ZK SZDL na pod-
ročju telesne kulture: 

16. Izoblikoval predloge za 
podelitev občinskih, republiških 
in državnih oblikovanj in pri-
znanj; 

17. Pripravil izhodišča za vse-
binske. organizacijske in kadrov-
ske priprave ter rokovnik za iz-
vedbo programskih konferenc 
SZDL; 

18. Pripravil predlog kandida-
cijskega postopka in kandidatov 
za nosilce funkcij v OK SZDL; 

19. Izdelal predlog osnutka 
pravil OK SZDL in pravil KK 
SZDL. 

Izvršni odbor Predsedstva je 
poleg sprotnega spremljanja pri-
prav na skupščinske volitve 1982 
obravanval še vrsto drugih vpra-
šanj, pomembnih za delovanje 
OK SZDL. Tako je neposredno 
sodeloval in se vključeval v delo 
KK SZDL. družbenih organizacij 
in društev v drugimi družbeno-
političnimi organizacijami, sa sa-
moupravnimi organi v KS in 
TOZD. S svojim delovanjem je 
pokrival področje sveta za orga-
niziranost in razvoj SZDL, 
spremljal uresničevanje D D o 
pridobivanju in razporejanju do-
hodka. sprejel je finančni načrt 
OK SZDL in sproti spremljal 
njegovo realizacijo in obravnaval 
še vrsto drugih vprašanj. 

Pri Predsedstvu obeinsle 
konference S Z D L delujejo 
naslednji sveti in koordinacij-
ski odbori: 

1. Svet za socialno in zdrav-
stveno politiko 

2. Svet za vprašanja družbeno-
ekonomskega in družbenopoli-
tičnega položaja žensk 

3. Svet za ohranjanje in razvi-
janje tradicij NOB 

4. Svet za kulturo 
5. Svet za informiranje 
6. Svet za znanstveno in raz-

iskovalno dejavnost 
7. jvet za vzgojo in izobraže-

vanje 
8. Svet za družbenopolitični si-

stem 
9. Svet za družbeno-ekonomske 

odnose v kmetijstvu 
10. Koordinacijski odbor za 

kadrovska vprašanja 
11. Koordinacijski odbor za 

spremljanje in koordiniranje 
družbenopolitične aktivnosti pri 
pripravi planov 

12. Koordinacijski odbor za 
kadrovanje v vojaške šole 

13. Koordinacijski odbor za 
proslave 

14. Koordinacijski odbor za 
SLO IN DS 

15. Koordinacijski odbor za 
vlak Bratstva in enotnosti 

16. Koordinacijski odbor za 
družbenopolitično izobraževanje 

17. Koordinacijski odbor za 
urejanje odnosov med samo-
upravno družbo in verskimi sku-
pnostmi 

18. Koordinacijski odbor za boj 
proti alokoholizmu in narkoma-
niji 

19., Koordinacijski odbor za 
družbene organizacije in društva 

V O L I L N A K O M I S I J A 
Volilna komisija se je v letoš-

njem letu sestala na 5. sejah 
Volilna komisija je sprejela 

program aktivnosti za priprave in 
izvedbo skupščinskih volitev, ob-

ravnaval je oceno delovanja 
skupščin SIS in zborov občinske 
skupščine, delovanja delegacij, 
opomnik za evidentiranje in dru-
ge naloge nosilcev priprav na vo-
litve. obravnavala je osnutke vo-
lilnih dokumentov in pripombe 
posredovala volilni komisiji pri 
RK SZDL. Sprejela je dokumen-
te. potrebne za nemoten potek 
priprav na volitve. Organizirala je 
več posvetov z evidentičaiji. 
predsedniki koordinacijskih od-
borov za kadrovska vprašanja in 
volitve, predsedniki koordinacij-
skih odborov za kadrovska vpra-
šanja in volitve, predsedniki OKOS. 
KK SZDL. delavskih svetov in 
individualnimi poslovodnimi or-
gani. na katerih so bile oprede-
ljene osnovne naloge v pripravah 
na volitve in sprejeti dogovori za 
nadaljnje aktivnosti. Vihhia ko-
misija je sproti ocenjevala potek 
evidentiranja in ostalih priprav na 
volitve, obravnavala zbirna stati-
stična poročila in opredelila tudi 
druge organizacijske .naloge (pri-
prava volilnih imenikov, volišč, 
volilnih komisij), ki jih morajo v 
KS in TOZD pripraviti zaiizvedbo 
volitev. 

DELEGACIJA ZA DELE-
GIRANJE DELEGATOV V 
RK SZDL SLOVENIJE 

Delegaci ja za de l eg i r an j e 
de lega tov v R K S Z D L . ki š te je 
10 č lanov, se j e le tos sestala 
dvakra t . O b r a v n a v a l a j e gra-
divo za se je republiške kon-
ference in določi la de l ega ta za 
sejo. 

N a osnovi grad iv koord i -
naci jskega o d b o r a za p lani -
ranje in staj išč Predseds tva 
O K S Z D L o p o t e k u p lan i ra -
nja, j e p r ip rav i la r a z p r a v o o 
d o g o v a r j a n j u o temel j ih pla-
nov in sp reml j a joč ih ak t ivno-
stih, ki j e bila p o d a n a na seji 
RK S Z D L . 

DRUGI ORGANI PRI OK 
SZDL 

Pri občinski kon fe r enc i 
S Z D L de lu j e t a tudi dva od-
bora . ki nadz i ra t a , u s m e i j a t a 
in razpore je ta s redstva s a m o -
pr ispevka, in s i c e r O d b o r za 
nadzo rovan je , u sk l a j evan j e in 
u s m e r j a n j e sredstev s a m o p r i -
spevka »A« p r o g r a m in O d b o r 
za nadz i r an je , u sk l a j evan j e in 
u s m e r j a n j e sredstev s amopr i -
spevka »B« p r o g r a m . 

O b a o d b o r a sta sicer sa-
mos to jna o r g a n a , ka te r ih čla-
ne so imenova l e k r a j e v n e 
skupnost i , zbo r k r a j evn ih 
skupnost i S O Velen je in SIS 
— podpisn ik i s p o r a z u m o v o 
zd ruževan ju sredstev s a m o -
pr ispevka. v e n d a r se vsa s tro-
kovna in d r u g a oprav i l a za 
o m e n j e n a o r g a n a n a že l jo 
podpisn ikov o p r a v l j a j o na 
O K S Z D L . 

O d b o r za B p r o g r a m j e imel 
letos 4 seje, o d b o r za A p ro -
g ram p a 3. O b a o d b o r a v 
skladu s p r e d n o s t n i m progra -
m o m . o p r e d e l j e n i m v samo-
u p r a v n e m s p o r a z u m u , nad -
zoru je ta i zva jan je referen-
d u m s k e g a p r o g r a m a , razpo-
rejeta s reds tva za p o s a m e z n o 
nalogo ter o izva janju pro-
g r a m o v r e d n o obvešča ta 
podp i sn ike spo razumov in 
p reko t edn ika N a š čas vse 
občane . 

Evidentirali veliko 
kandidatov 

Tudi v krajevni skupnosti Šo-
štanj so se dokaj skrbno pričeli 
pripravljati na bližajoče se volitve. 
Na predsedstvu krajevne konfe-
rence SZDL Šoštanj so se dogo-
vorili za roke in kriterije evidenti-
ranja, ki je bilo sicer stalna akcija, 
vendar so se ga sedaj lotili bolj 
poglobljeno in v večjem obsegu. 
Predsedstvo krajevne konference 
SZDL je bilo nosilec celotne ak-
tivnosti. 

Dogovorjeno je bilo, da vse 
možne kandidate evidentirajo v 
sedmih rajonskih odborih, kjer so 
pri izbiri kandidatov sodelovali 
poleg članov rajonskega odbora 
tudi člani ZK,iz posameznega ra-

jona. V krajevni skupnosti kostanj 
so evidentirali precej več možnih 
kandidatov, kot je potrebno za iz-
volitev. Tako so v vseh rajonih 
evidentirali 480 možnih kandida-
tov, za volitve pa bo predlaganih 
180 možnih kandidatov. Od 180 
evidentiranih možnih kandidatov 
je 57 žensk, mladih (od 27 let) je 
21, članov ZK 57 in članov ZB 23. 

V krajevni skupnosti Šoštanj so 
prepričani, da so s skrbnim evi-
dentiranjem za možne kandidate 
izbrali tiste krajane, R! bodo 
uspešno delovali in s svojo akti-
vnostjo prispevali pomemben de-
lež k razvoju kraja in naše celotne 
skupnosti. B. Z. 

KK SZDL Staro 
Velenje 

Ocenili 
delo 

Na programski konferenci 
SZDL v krajevni skupnosti Sta-
ro Velenje so člani obravnavali 
vrsto pomembnih vprašanj. 
Največ pozornosti so posvetili 
dosedanjemu delu KK SZDL 
Staro Velenje kakor tudi ostalim 
družbenopolitičnim organizaci-
jam in društvom, ki delujejo v 
krajevni skupnosti. Potrdili pa 
so tudi evidentirane možne 
kandidate družbenopolitičnih 
organizacij ter se dogovorili o 
načrtih dela za naprej. 

Ker so, kot smo že omenili, 
na programski konferenci veliko 
razpravljali tudi o dosedanjem 

FRIDERIK CAMLFJC 

delu, smo FRIDERIKA CAM-
LEKA, predsednika KK SZDL 
Staro Velenje zaprosili za krajšo 
oceno: »Ugotovili smo, da je 
delo v letošnjem letu in to na 
vseh področjih potekalo 
zadovoljivo. Čeprav so se v ne-
katerih soseskah (imamo jih 
pet: Zagrad, Trebuše, Partizan-
ska, Celjska, Staro Velenje), 
pojavljale določene težave. Ne-
kaj teh smo že odpravili, 
preostale pa nameravamo v 
prihodnosti. Brez dvoma pa je 
potrebno opozoriti na uspeš-
nost akcije NNNP v letošnjem 
Fetu. V n je j so naS krajani 
pokazali visoko zavest in uspeš-
no pripravljenost. Enako 
zadovoljivo je bilo tudi delo 
vseh družbenopolitičnih or-
ganizacij. Posebej mladinska or-
ganizacija je v tem letu beležila 
določen napredek svoje dejav-
nosti, vendar pa bo potrebno v 
bodoče mladinsko organizacijo 
številčno okrepiti. Društev v na-
ši krajevni skupnosti ni, razen 
gasilskega, katero pa je brez 
pretira vanja tudi najboljdelovno 
v Titovem Velenju. 

Iz referendumskih sredstev 
oziroma denarjem, ki smo ga 
zbrali, smo po planu uresničili 
vsa predvidena dela. Tako sta 
med drugim dobili cestno 
razsvetljavo Ljubljanska in Tre-
buška cesta. Prav pri teh delih 
pa so veliko pomagali krajani 
sami s prostovoljnim delom. 

Nadalje imamo v načrtu staro 
Velenje obnoviti in ga ohraniti v 
taki podobi, kot je bilo nekoč. 
Znano je. da je bila v preteklem 
letu prednost gradnje Šaleške 
magistrate, vendar je naš pred-
log, da bi se morala najprej 
zgraditi obvoznica Starega 
Velenja. S tem bi bili podani 
pogoji za prepotrebrio obnovo 
starega Vfelenja. Nekatere 
zgradbe razpiadajo in so že take, 
da terjajo takojšnjo obnovo, če 
ne, bo propad le-teh še večji. 
To pa nikakor ni v ponos Tito-
vemu Velenjiu. 

Vse priprave za prihodnje 
skupščinske volitve smo v naši 
KS že opravili. Evidentirali smo 
potrebno število možnih 
kandidatov po soseskah. Prav 
tako pa je evidentiranje 
opravljeno tudi v vseh druž-
benopolitičnih organizacijah, 
katerih možne kandidate smo 
na programski konferenci že 
potrdili. Poleg tega smo na 
konferenci sprejeli tudi smerni-
ce dela za leto 1982. 
Najodgovornejša naloga, ki nas 
v prihodnje čaka, so volitve 
delegatov in vodstva v KS. Se 
posebno slednjim bomo 
posvetili kar največ pozornosti. 
Tudi delovanju delegacij bomo 
namenili več časa kot smo ga 
doslej. Skratka, iskreno si želi-
mo, da bi novoizvoljeni delegati 

I bili zares aktivni ter s svojim 
| znanjem in hotenjem dosedanjo 
] aktivnost še povečali. 
| Kljub vsem težavam, ki jih 
! .tudi v prihodnje ne bo manjkalo 
i pa upam, da bo naše delo v KS 

Staro Velenje tudi vnaprej 
uspešno." B. Mugerle 



Ocena delovanja OK SZDL Mozirje 

Prednost gospodarstvu in volitvam 
V petek popoldne so se na 

redni letni programski seji zbrali 
člani občinske konference SZDL 
Mozirje. Poleg kadrovskih zadev 
so obravnavali in sprejeli še pra-
vila občinske konference in stali-
šča o trajanju mandatov, osre-
dnjo pozornost pa so na seji 
namenili pročilu o delu občinske 
konference in njenih organov v 
letošnjem in programski usmerit-
vi za prihodnje leto. 

Leto dni je vsekakor kratko 
obdobje, vendar dovolj dolgo za 
temeljito oceno delovanja ob-
činske konference in njenih or-
ganov. Zato so člani konference 
poudarili, da je bila odločitev o 
vsakoletnem temeljitem ocenje-
vanju uveljavlanja socialistične 
zveze, nedvomno pravilna. Leto-
šnje leto je bilo vsekakor močno 
razgibano, značilni zanj so seve-
da tudi težji družber.o-politični 
in gospodarski problemi. Razre-
ševanje pritislovij našega notra-
njega razvoja je zato terjalo toli-
ko več naporov. Ob tem je bila 
osrednja pozornost namenjena 

spremljanju in urejanju gospo-
darskih težav ter pripravam na 
volitve. 

Kljub temu socialistična zveza 
razumljivo ni zanemarila tudi 
drugih pomembnih področij. 
Sem sodijo načrtovanje, splet 
vprašanj na področju vzgoje in 
izobraževanja, socialna politika, 
stanovanjska problematika, 
kmetijstvo, spiošni ljudski odpor 
in družbena samozaščita ter dru-
ga področja. O mnogih izmed 
teh vprašanj so v organizirane 
razprave vključili resnično širok 
krog ljudi, v precej večji meri pa 
so se uveljavili tudi nekateri sve-
ti, koordinacijski odbori in druge 
oblike delovanja socialistične 
zveze. 

Pomanjkljivosti tudi ne manj-
ka.. V Gornji Savinjski dolini 
znova ugotavljajo, da socialis-
tična zveza z vsemi razvejanimi 
oblikami dela, še vedno ni dovolj 
življenska in se ne odziva dovolj 
željam in potrebam delovnih lju-
di in občanov. Za občinsko 

konferenco SZDL Mozirje vse-
kakor ne velja ugotovitev, da je 
bila premalo povezana s krajev-
nimi konferencami, dejstvo pa 
je, da so bili nekateri drugi njeni 
organi premalo vpeti v družbeno 
dogajanje. Še vedno je pereč 
znani problem družbenega in-
formiranja s preobširnimi dele-
gatskimi gradivi in drugimi nev-
šečnostmi. 

Kot že rečeno, so največ časa 
in dela namenili zapletenim in 
zaostrenim pogojem gospodarje-
nja in odpravljanju številnih nes-
kladij. Delo na tem področju so 
vodili koordinacimski odbori za 
pripravo družbenih načrtov ter 
odbori za uresničevanje politike 
ekonomske stabilizacije, pred-
sedstvo občinske konference pa 
je nenehno spremljalo gospo-
darjenje in se aktivno vklju-
čevalo v razreševanje težav v 
posameznih delovnih okoljih. 
Tokrat so v veliki meri odpravili 
,,dopisovanje" in z neposrednimi 
stiki z organizacijami združenega 
dela uveljavili veliko boljšo in 

učinkovitejšo delovno metodo. 
Pri tem so največ pozornosti 
namenili uresničevanju sklepov 
socialistične zveze, načrtovanju, 
naložbam in izvozu. Znaten 
prispevek k ustalitvi gospodars-
kih tokov so bili tudi temu pod-
ročju namenjeni zbori občanov. 

Manj uspešni so bili pri razre-
ševanju težav v kmetijstvu. Delo 
je bilo namreč vse preveč omeje-
no na svet za družbenoekonoms-
ke odnose v kmetijstvu, premalo 
pa so zaživele sekcije v krajev-
nih skupnostih. V celoti niso 
uresničili tudi akcijskega progra-
ma za uveljavitev novega zakona 
o stanovanjskem gospodarstvu, v 
celoti pa niso bili uresničeni niti 
sklepi problemske konference o 
socialni politiki in zdravstvu. Se-
veda so na zadnji seji občinske 
konference SZDL Mozirje pod-
robno spregovorili o delu na vseh 
ostalih področjih, ki je bilo do-
kaj uspešno in na koncu ocenili 
še potek prip-av na bližnje volit-
ve. 

J. P. 

Rudnik lignita Velenje 

KK SZDL Levi breg 

V prihodnje trinajst delegacij 
Tako kot v mnogih drugih 

krajevnih skupnostih so se 
tudi v krajevni skupnosti Levi 
breg nadvse resno lotili evi-
dentiranja možnih kandidatov 
in priprav na volitve. 

O tem, kaj so že doslej 
storili in kaj jih še čaka v 
prihodnje, je povedala sekre-
tarka krajevne konference 

SZDL Levi breg Božena 
Štajner. 

»Eviden t i r an je j e po teka lo 
v vseh šestih soseskah p reko 
s a m o u p r a v n i h o rganov in 
komisi j , ki d e l u j e j o pri svetu 
KS kakor tudi v vseh d ružbe -
nopol i t ičnih okol j ih Z K . 
S Z D L , Z S M in zvezi borcev. 
T a k o i m a m o v k ra jevn i skup-

nosti ev ident i ran ih 382 mož-
nih k a n d i d a t o v za de legate . 
To j e glede na število 97, 
kolikor j ih b o m o v p r ihod-
n jem letu izvolili, ka r pre-
cejšnje. R a č u n a m o na to. d a 
j ih bo n e k a j odpad lo , ker j ih 
bodo evident i ra l i tudi v zdru-
ženem delu . Izpolnil i s m e že 
statistična poroči la ter o b tem 

TGO Gorenje 

Eventirali skoraj dva tisoč 
kandidatov 

V delovni organizaciji 
Gorenje TGO so eviden-
tirali med 5852 zaposleni-
mi 1956 možnih kandida-
tov za delegate. Od tega v 
delegacije samoupravnih 
interesnih skupnosti 990, 
v zbor združenega dela 
161, v ostale samouprav-
ne organe in družbenopo-
litične organizacije v toz-
dih in v delovnih skupno-
stih pa 1089 možnih kan-
didatov. Med njimi je 892 
žensk, 40 odstotkov vseh 
evidentiranih pa je mla-
dih, petina vseh pa je' 
članov zveze komunistov. 

Z a nosilce d r u ž b e n i h 
dolžnost i v občin i pa so 
evident i ra l i 47 kand ida tov . 
O b tem v G o r e n j u ugota-
vl ja jo , da s e j e v p r ip rave na 
s p o m l a d a n s k e skupščinske 
volitve p r e m a l o ak t ivno 
vkl juči la m l a d i n a . 

M e d t e m v T G O G o r e n j e 
že z a č e n j a j o s p r e d k a n d i d a -
ci jskimi k o n f e r e n c a m i . 

V p r i p r avah na voli tve so 
vel iko pozornos t namen i l i 
tud i oceni de lega tskega si-
s t ema . N a podlag i doseda -
n j ega d e l o v a n j a oz i roma 
i zkušen j so v osnovnih orga-
n izac i jah s ind ika ta oz i roma 

v tozdih z veliko resnos t jo 
pristopil i k o b l i k o v a n j u 
zd ružen ih delegaci j . Ugota -
vl ja jo . d a bo t reba v p r ihod-
nje namen i t i večjo s t rokov-
no p o m o č de legac i j am in 
delu k o n f e r e n c delegaci j , 
zlasti še pri u sk la j evan ju 
stališč zno t r a j de lovne orga-
nizaci je oz i roma velenjske-
ga de la G o r e n j a . T o j e 
p o m e m b n o tudi zaradi 
p r e d v i d e n e g a z m a n j š a n j a 
števila delegatskih mest . 
Novos t i pa b o d o gotovo 
te r ja le bol j šo in p ravočasno 
p r ip ravo g rad iv v s t rokov-
nih s lužbah skupščin , hkra t i 
pa tudi več de la v delegatski 
bazi . 

ugotovili , d a i m a m o nas led-
n jo s t ruk tu ro ev iden t i ran ih 
kand ida tov . Med n j imi j e 133 
žensk, mlad ih d o 27 let j e 66. 
od 27 d o 40 let 192. od 40 d o 
55 let 93 in nad 55 let 31. O d 
tega j e tudi p rece j šn je število 
nepos redn ih proizvaja lcev, in 
sicer 200, to p o m e n i , da j ih j e 
več kot polovica. Č l a n o v Z K 
je 184. ude ležencev N O B 13 
in vodi lnih delavcev 27. 

Koord inac i j sk i o d b o r in 
p redseds tvo K K S Z D L sta že 
pred laga la ses tavo in obl iko-
vanje delegaci j , ki j ih b o m o 
volili p r i h o d n j e leto. T a k o 
b o m o izvolili de lega te v deset 
posebn ih de legaci j za skup-
ščine SIS d r u ž b e n i h d e j a v n o -
sti, dve združen i delegaci j i za 
skupšč ine in teresnih skupno -
sti ma te r i a lne p ro i zvodn je in 
pa e n o de legaci jo za zbor 
k ra j evn ih skupnos t i obč inske 
skupščine . Posebne delegaci-
j e n a j bi štele 7 č lanov kar 
p o m e n i , d a bi n a j bil po eden 
de lega t iz vsake soseske. 
Z d r u ž e n a de legaci ja šteje 9 
č lanov, de legaci ja za zbor KS 
pa s edem. Imeli s m o že se jo 
koord inac i j skega o d b o r a , na 
kater i s m o pred laga l i svetu 
k r a j e v n e skupnos t i i m e n o v a -
n je voli lne komis i je in voli-
šča. P r i č a k u j e m o , d a b o m o 
vse n a d a l j n j e haloge, ki nas 
še č a k a j o o b p r ip ravah na 
volitve, opravi l i n a j k a s n e j e 
d o d r u g e polovice meseca 
j a n u a r j a . B M 

Večji vpliv 
Tudi v Rudniku lignita Velenje 
se pospešeno pr ipravl ja jo na 
bližnje volitve. Vse aktivnosti 
potekajo skladno z navodili 
občinskega sveta zveze sindi-
katov, tako da je sedaj že 
zaključen prvi del priprav in so 
evidentirani možni delegati za 
posamezne delegacije. Eviden-
tirali so tudi precej več delega-
tov, kot jih bodo izvolili ter ob 
evidentiranju upoštevali, da 
bodo izvolili več posebnih de-
legacij, kot ob prejšnjih volit-
vah. 

Na sejah so se dogovorili, da 
bodo odbori , ki v temeljnih 
organizacijah in v delovni 
skupnosti vodijo priprave na 
volitve, zagotovili, da bo v de-
legacijah zas topano ustrezno 
število mladih. Obenem z evi-
dent i ranjem po teka jo po te-
meljnih organizacijah tudi raz-
prave o uspešnosti delovanja 
delegacij v preteklem obdobju 
in o potrebnih spremembah, ki 
na j bi omogočile nj ihovo učin-
kovitejše delovanje. V delovni 
organizaciji menijo, da je ne-
koliko presenetljiv predlog ob-
činske konference SZDL, da se 
zmanjša število delegatskih 
mest v posameznih skupščinah 
samoupravnih interesnih skup-
nosti, ker to pomeni, da se bo 
v temeljnih sredinah moralo 
povečati število -konferenc 
delegacij. Te pa so v preteklem 

mandatnem obdobju doka j 
slabo delovale. Delegati konfe-
renc delegacij so se namreč 
precej neredno udeleževali sej 
skupščin, neustrezne pa so bile 
tudi povratne informacije . Na 
R u d a r s k o e l e k t r o e n e r g e t s k e m 
kombinatu so se zato odločili 
za drugačen način delegiranja 
delegatov v skupščine samo-
upravnih interesnih skuposti. 
Koordinacijski odbor sindikata 
REK je izdelal predlog, po ka-
terem bo imel celoten REK sa-
mo eno konferenco delegacij, 
ki bo potem delegirala predvi-
deno število delegatov. Ta 
predlog koordinacijskega od-
bora so na RLV že podprli . 

Sicer pa na RLV opozar ja jo , 
da ob pripravah na volitve in 
ob analizah dosedanjega dela 
delegacij preveč pozornosti po-
svečamo temu, kako zagotoviti 
sklepčnost skupščin, premalo 
pa razmišl jamo o vzrokih za-
kaj so skupščine nesklepčne. 
Eden od vzrokov menijo, je 
prav gotovo ta, da so skupšči-
ne postale predvsem glasovalni 
apara t , kjer se sprejemajo 
odločitve in sklepi pripravljeni 
v ozkih sredinah. V pr ihodnje 
bi morali več skrbi nameniti 
takšni organiziranosti , ki bi 
omogočala , da delegati sodelu-
je jo že pri samih pripravah 
predlogov za seje skupščin. 

B. ZAKOŠEK 

Vegrad 

Dobra struktura 
predlaganih delegatov 

V delovni organizaciji Ve-
grad so temeljito analizirali 
dosedanje delo delegacij za 
zbor združenega dela skup-
ščine občine Velenje ter za 
skupščine samoupravnih in-
teresnih skupnosti že pred 
meseci. Prav tako so ocenili 
tudi delo družbeno političnih 
organizacij in samoupravnih 
organov v delovni organizaci-
ji. Osnovne organizacije 

! ZSMS Vegrada in Zveze 
j komunistov so tudi že izvolile 
! nova vodstva ter si zastavile 

nadaljnje naloge. 
V želji, da ne bi imeli 

posamezni delavci preveč 
zadolžitev, drugi pa v družbe-
nopolitično delo sploh ne bi 
bili vključeni, so se v Vegradu 
odločili, da evidentirajo kan-
didate za vsa področja hkrati. 
Koordinacijski odbori za ka-
drovska vprašanja so dobro 
opravili svoje delo, saj ugota-
vljajo, da struktura kandida-
tov za samoupravne organe 
in evidentiranih za delegate, 
ustreza načelom kadrovanja 
in strukturi zaposlenih v tej 
delovni organizaciji. Pobude 
za evidentiranje posamezne-
ga možnega kandidata so 
dale sindikalne skupine. 

Skupnih zborov pa v tej 
delovni organizaciji niso or-
ganizirali zaradi specifičnosti 
dela. Gradbišča imajo širom 
po naši domovini, pa tudi v 
tujini. Na takšnih sestankih 
so potrdili tudi kandidatne 
liste. 15. decembra pa so 
izvedli tudi že volitve. 

Naj dodamo še to, da v 
delovni organizaciji Vegrad' 
ugodno ocenjujejo delo sa-
moupravnih organov za to 
mandatno obdobje, z vese-
ljem pa tudi ugotavljajo, d a j e 
večina evidentiranih za raz-
lične delovne dolžnosti kan-
didaturo sprejela in so torej 
pripravljeni delati na teh 
področjih. V Vegradu se 
zavedajo, da bo delo samou-
pravnih organov v nasled-
njem mandatnem obdobju 
težko, saj jih čaka težak 
gospodarski položaj. Načrtu-
jejo, da bi kar 20 odstotkov 
svojih zmogljivosti prenesli 
na tuja gradbišča. 

Z vso resnostjo oblikujejo 
tudi delegacije za SIS in zbor 
združenega dela občinske 
skupščine, saj ugotavljajo, da 
to delo v preteklosti še ni 
dovolj zaživelo. 

M. Z. 

KK SZDL Pesje 

Zadovoljni, a ne povsem 
Z delom krajevne konference 

SZDL Pesje, so v tej krajevni 
skupnosti, ki štejj približno 1600 
krajanov, nadvse zadovoljni, še 
prav posebno v zadnjem času, ko 
so se vse družbenopolitične 
organizacije tega kraja aktivno 
vključile v evidentiranje možnih 
kandidatov za skupščinske volitve, 
je njihovo delo zelo razgibano. 
Evidentirali so preko šestdeset 
možnih kandidatov za deset dele-
gacij, kolikor jih ima KS Pesje. Ob 
tem pa so upoštevali tudi potrebno 
razmerje žena in mladine. Da so 
tej aktivnosti posvetili toliko 
pozornosti, je razumljivo, saj 
ugotavljajo, da nekatere delegacije 
doslej niso bile dovolj aktivne. 
Skratka niso opravile svojega dela 
tako, kot bi ga morale. 

Prav zato bo potrebno v prihod-
nje tistim delegacijam, ki so tokrat 
,.zatajile" posvetiti več časa in jim 
pomagati pri njihovem odgovor-
nem delu, razmišlja predsednik 
krajevne konference SZDL Pesje 

LUDVIK HRIBAR, ter nadaljuje: 
,,Ko ocenjujemo dosedanje delo 
krajevne konference SZDL, lahko 
brez pretiravanja rečemo, da je 
zadovoljivo. Posebno v zadnjem 
času, ko smo svojo aktivnost še 
povečali. Glede ocene dela delega-
cij pa naslednje. So delegacije, 
posebej velja to za delegacijo 
komunalne interesne skupnosti, ki 
so povsem opravičile zaupanje 
svojih volilcev. Sai so s svojim do-
sedanjim delom dokazale, da jim 
ni vseeno, kako bo rešeno to ali 
ono vprašanje naše KS. Sicer pa je 
aktivnost posamezne delegacije 
oziroma delegata mnogokrat odvi-
sno od tega, katera vprašanja so 
na dnevnem redu sklicane seje. To 
pomeni, da se večina delegatov 
udeležuje predvsem tistih sej, na 
katerih se obravnavajo vprašanja, 
ki so zanimiva tudi zanje. Prav na 
osnovi dosedanjih izkušenj in sla-
bosti, ki so se pokazale pri delu 
delegacij, smo evidentiranju 
možnih kandidatov posvetili kar 

največ pozornosti. Prepričani smo, 
da bomo z dobro izbiro bodočih 
delegatov uspeli nekatere doseda-
nje pomankljivosti odpraviti, delo 
delegacij pa izboljšati. 

Ob tem ko teče aktivnost 
evidentiranja možnih kandidatov 
v naši krajevni skupnosti, pa nis-
mo zanemarili priprav za 
programsko konferenco SZDL 
Pesje. Nanjo so že dalj časa 
pripravljamo, saj menimo, da je 
uspešnost konference odvisna 
predvsem od predhodnjih priprav. 
Na programski konferenci, ki bo 
predvidoma v drugi polovici mese-
ca decembra, bomo ocenili med 
drugim delovanje delegatskega 
sistema, potrošniških in poravnal-
nih svetov, društev in organizacij 
in ne nazadnje aktivnost na 
področju ljudske obrambe in 
družbene samozaščite. Prav tako 
pa bomo ob tej priliki sprejeli 
smernice in cilje našega nadaljnega 
družbenopolitičnega delovanja. 

Bogdan Mugerle 

V delovni organizaciji Vegrad Titovo Velenje so imeli v torek, 15. decembra, zbore delavcev, na katerih so 
spregovorili o težkem gospodarskem položaju. Zadali so si ukrepe za boljše gospodarjenje. Ob tej priložnosti 
pa so izvedli tudi volitve v samoupravne organe tozdov in delovne organizacije ter referendum o pristopu k 
poslovni skupnosti Fermin in Skupnosti za proizvodnjo hrane. 



»Veliki rezultati, ki smo jih dosegli, nam dajejo 
pravico, da ugotovimo, da so naše oborožene sile 
popolnoma pripravljene, da če bo treba, uspešno 
branijo in obranijo našo neodvisnost in svobodo. 
Vendar moramo tudi v naslednjem obodobju izpo-
polnjevati obstoječe in odkrivati nove, še boljše 
oblike organiziranja oboroženih sil, še naprej poso-
dobljati njihovo urjenje in jih v skladu z našimi 
materijalnimi možnostmi — ki danes niso več maj-
hne — oskrbovati z najsodobnejšo opremo in orož-
jem, izdelanim v glavnem v naših tovarnah.« 

(TITO, na XI kongresu ZKJ) 

Š T I R I D E S E T O oble tn ico 
rojstva naše a m r a d e letos 
p ros l av l j amo v z n a m e n j u 

. odločnih n a p o r o v de lavskega 
razreda , de lovn ih l judi in 
občanov vseh naših na rodov 
in na rodnos t i v od ločnem 
boju za gospoda r sko stabili-
zaci jo in u resn ičevan je doku -
mentov kongresov zveze ko-
munis tov , zveze s indika tov in 
zveze socialistične mlad ine v 
pr ipravah za XII . kongres 
Z K J pri pog lab l j an ju in kre-
pitvi ter kval i te tnem izboljše-
van ju socialist ičnega s a m o u -
prav l j an ja — p o d r u ž b l j a n j u 
vseh d r u ž b e n i h dejavnost i , 
uve l jav l jan ju poli t ike neuvrš-
čenosti in krepi tve ugleda 
naše d o m o v i n e v svetu. T a 
zgodovinski d a t u m — 22. 
d e c e m b e r 1941. leta — nas 
s p o m i n j a na u s tva r j an j e na-
ših oborožen ih sil in vojaških 
spretnost i , na s a m o p r e m a g o -
van je in s a m o p o ž r t v o v a n j e 
borcev in enot na rodnoosvo-
bodi lne vojske in socialistične 
revolucije, ki so pod v o d - ' 
s tvom Komuni s t i čne par t i je 
Jugoslavi je in tovariša Ti ta v 
štiriletni surovi vojni izboje-
vali z m a g o nad f a š i zmom. 

Naša r evo luc iona rna l jud-
ska a r m a d a j e bila us tva r j ena 
kot o rgan iz i r ana o b o r o ž e n a 
sila de lavskega raz reda in 
l judstva v bo ju za uresničeva-
nje r evo luc ionarn ih sociali-
stičnih ciljev in n a c i o n a l n o 
osvobodi tev. Vznikni la j e iz 
l judstva, iz delavcev, kmetov , 
l judske intel igence. N a š a ar-
m a d a je rastla. dozoreva la in 
se izgrajevala v ogn ju oboro-
žene b o r b e pod na j tež j imi 
pogoji . Obo roževa l a se j e z 
o d v z e m a n j e m orožja , streliva 
in o p r e m e sovražn iku , oskr-

. bovala z n e p o s r e d n o p o m o č -
j o in p o d p o r o l judstva, uspo-
sobl ja la k a d e r v boj ih . V bo ju 
j e gradi la in ob l ikova la svojo 
izvirno r evo luc iona rno takti-
ko in strategijo. O n a s t a j a n j u , 
rasti in razvoju naše Jugoslo-
vanske l judske a r m a d e j e 
tovariš Ti to de ja l : 

»Naša armada se je začela 
ustvarjati na poseben način, 
ne v kabinetih, ne z dekreti, ne 
z velikimi finančnimi sredstvi, 
ne z velikimi vojaškimi stro-
kovnjaki, teoretiki, temveč se 
je ustvarjala iz navadnega 
človeka, navadnega kmeta, 

navadnega delavca, iz navad-
nega pravega ljudskega inte-
lektualca, iz navadne intele-
gence. Nastajati je začela v 
najtežjih dneh naše zgodovi-
ne, v 1941. letu. Ljudje, ki so 
postali tako rekoč temelj te 
naše armade, so prišli od 
plugov, iz tovarn, iz šolskih 
klopi. Ravno v tem je moč te 
armade, ker je od prvih dni 
nastajala iz takih ljudi. Ti 
ljudje niso bili samo navadni 
vojaki, temveč podoficirji, 
oficirji, vse do najvišjih. Tudi 
jaz sem bil delavec.« 

V S A K T R E T J I J U G O -
S L O V A N J E P A D E L 

Naša a r m a d a j e resnično 
zrastla iz kovačnice brats tva 

in enotnost i , iz šole e n a k o -
pravnih n a r o d o v in n a r o d n o -
sti. Razvila s e j e kot oborože -
ni del na roda , na roda , ki sam 
v celoti preds tavl ja sp lošno 
l judsko o b r a m b o in d r u ž b e n o 
samozašči to in iz leta v leto 
pos ta ja la š tevilnejša, močne j -
ša in m o d e r n e j š a . R a z r e d n o 
socialna h o m o g e n o s t in na-
c iona lna e n a k o p r a v n o s t sta 
bila temel j , na ka t e r em so 
sloneli tovariški odnos i , moč-
na in zaves tna discipl ina, 
visoka b o r b e n a mora la , en-
tuz iazem, hrabros t , iniciativa, 
s a m o p r e m a g o v a n j e in s a m o -
o d p o v e d o v a n j e ter odločnos t . 
P o g u m n o in sp r e tno vodena , 
pod vods tvom K o m u n i s t i č n e 
par t i je Jugos lavi je in tovariša 
Ti ta , j e iz prvih par t izanskih 
o d r e d o v z 80.000 borcev leta 
1941. d o konca vo jne preras la 
v masovno , čvrsto a r m a d o z 
800.000 borci. 

V š t i r i le tnem bo ju se j e 
bor i la in nase vezala od 
500.000 d o 650.000 sovražnih 
vo jakov . Sovražn im silam j e 
na vseh področ j ih naše d rža-
ve pr izade ja la o g r o m n e izgu-
be. Statist iki so izračunal i , da 
je imel sovražnik na našem 
ozeml ju v drugi svetovni 
vojni čez mil i jon padl ih in 
r an jen ih . Z a z m a g o nad oku-
pa tor j i in d o m a č i m i izdajalci 
je ž iv l jenje d a r o v a l o 305.000 

borcev. V drugi svetovni 
vojni j e bil s k u p n i krvni 
davek — 1,700.000 Jugos lo-
vanov . o k r o g 3,5 mi l i jona pa 
j ih j e bilo v u je tn iških in 
koncen t rac i j sk ih taboriščih. 
T a k o j e v minu l i vojni v s a k 
t r e t j i J u g o s l o v a n 
žr tvoval svoje ž ivl jenje , med 
n j imi tri če t r t ine p redvo jn ih 
č lanov K o m u n i s t i č n e par t i je 
Jugos lav i je ali 50.000 č lanov. 

V pre tekl ih 40 letih j e 
u spešno va rova la p r idob i tve 
naše revoluci je , s v o b o d o in 
nedotak l j ivos t naše s a m o u -
p r a v n e social is t ične s k u p n o -
sti. I s točasno se j e z nesebič-
n imi napo r i vseh svojih pri-
p a d n i k o v in s p o m o č j o celot-
ne d r u ž b e n e n e h n o izgra jeva-
la in modern iz i r a l a , večala 
svojo b o r b e n o moč in krepi la 
mora lno -po l i t i čno eno tnos t 
svojih vrst. Po osvobodi tv i j e 
naša a r m a d a s topa la v korak 
z naš im sp lošn im razvo jem in 
n a p r e d k o m . Naš i de lovni 
l jud je so. ne glede na težave 
pri obnov i in izgradnj i d o m o -
vine. s ta lno odva ja l i p o t r e b n a 
ma te r i a lna sredstva za krepi-
tev in mo d e rn i zac i j o a r m a d e , 
ki j e i zha ja la iz zah tev sodob-
nega b o j e v a n j a in n a p r e d k a 
vo jne tehn ike . S k r b n o pro-
učevan je fizionomije in zna-
ča ja s o d o b n e vojne , spozna-
v a n j e in o b v l a d o v a n j e sodob-

nih b o r b e n i h t ehn ičn ih s red-
stev — j e bilo s ta lno na roč i lo 
marša la Ti ta o b različnih 
s rečanj ih in razgovor ih s 
p r ipadn ik i naših o b o r o ž e n i h 
sil. 

S O D O B N A O B O R O -
Ž E N A S I L A 

N a s rečan ju z gojenci šole 
rezervnih pešadi j sk ih oficir-
j ev j e tovariš T i to takra t , m e d 
d r u g i m dejal : 

»Mi zaostajali ne bomo. 
Teorija o tem, da se bomo mi 
v eventualni bodoči atomski 
vojni bojevali po grupah in da 
se ne izplača iti na druga 
najmodernejša sredstva, ki jih 
ni potrebno nabavljati — ne 
drži. Mi bomo kombinirali 
eno in drugo, kadar bo potreb-
no. Izkušnje iz naše narod-
noosvobodilne borbe moramo 
dopolnjevati z najnovejšimi 
znanstvenimi dosežki.« 

Pripadniki naših oborože-
nih sil — J L A in te r i tor ia lna 
o b r a m b a , kakor d r u g e ob-
r a m b n e s t ruk tu re s ta lno ure-
sn iču je jo Ti tove misli in vla-
gajo o g r o m n e n a p o r e za ob-
v ladovan je b o r b e n e tehnike , 
za dv igan je s t opn j e usposob-
ljenosti vojakov, enot in usta-
nov na vse višjo raven, s tem 
pa i z p o p o l n j u j e j o organizac i -

JLA — hrbtenica SLO 

jo de la . pove l j evan ja m vo-
den ja . Po svojem revoluci-
o n a r n e m cilju in d u h u . po 
načinu, k a k o j e zrasla iz ne-
dri j naših n a r o d o v in n a r o d -
nosti. pod v o d s t v o m KPJ . j e 
bila Jugos lovanska l judska 
a r m a d a in b o ostala sestavni 
in neločl j ivi del n a r o d o v in 
na rodnos t i Jugos lavi je . 

Hiter razvoj t ehn ike j e 
vplival na nove obveznos t i pri 
šo lanju , i zpopo ln j evan ju in 
vzgoji vojaškega kad ra . V 
okoli sto različnih a k a d e m i j a h 
in šolah za vo jaško s t rokovno 
in pol i t ično i z p o p o l n j e v a n j e 
so bogate vojaške izkušnje 
dopo ln jeva l i s teore t ičnim 
i zob raževan jem kad rov kot 
tudi s š o l a n j e m nov ih k a d r o v , 
ki so k o n č a l i p o dve ali tri 
vojaške šole. neka ter i pa so 
končali tudi šole v tuj ini . 

Ljudski z n a č a j a r m a d e določa 
n j e n o mes to v d r žub i in po-
stavlja n j e n e p r i p a d n i k e v 
aktiven o d n o s d o naše druž-
bene skupnost i . 

Pr ipadnik i naše a r m a d e 
sode lu je jo v s a m o u p r a v n i h 
organih , d ružbeno-po l i t i čn ih 
organizac i jah in d rug ih d ruž-
benih organ izac i jah , v sku-
pnih p r i zadevan j ih za nada l j -
nji razvoj s a m o u p r a v n e g a so-
cial izma. P r ipadn ik i J L A so 
sodelovali pri gradi tvi vseh 
kl jučnih, važnejš ih ob jek tov v 
industri j i , gradi tvi cest. žele-
znic in k o m u n a l n i h ob jek tov . 

Sodelovala j e tam. povsod , 
kjer j e bilo p o t r e b n o ohran i t i 
d r u ž b e n o imovino , ž ivl jenje 
ljudi pri poža r ih , potresih in 
pop lavah , ali p o m o č i pospra -
vl janju pr ide lkov. 

Danes je: naša l judska ar-
m a d a sodolbna. m o d e r n a ar-
mada . Le - t a v vseh treh vidi-
kih — k o p e n s k a vojska, vo jno 
letalstvo in vojna m o r n a r i c a 
— r a z p o l a g a z v o j n o - b o r b e -
nimi t e h n i č n i m i sredstvi veli-
ke s t relne in uničeva lne moči . 
z v isoko usposob l j en imi in 
m o r a l n o p o l i t i č n o zaves tn imi 
kadri , sposobn imi , d a v vsa-
kem času izvršijo na j zah t e -
vnejšo na logo . N a š a l judska 
a r m a d a d a n e s p reds tav l j a so-
d o b n o o p r e m l j e n o o b o r o ž e n o 
silo. sposobno , da se s p o p r i m e 
s ka te r imikol i silami n a p a -
dalca na vseh opera t ivno-
strateških področ j ih jugos lo-
vanskega borišča. Kot og rod j e 
obo rožen ih sil splošne l judske 
o b r a m b e in nosi lka ak t ivne 
borbe proti agresor ju je . Ju -
gos lovanska l judska a r m a d a 
nerazdruž l j iv i del sp lošne 
l judske o b r a m b e in n j e n a na j -
bo rbene j sa moč. Z os ta l imi 
s t r u k t u r a m i splošne l judske 
o b r a m b e j e naša l judska ar-
m a d a j a m s t v o za oh ran i t ev 
svobode , neodvisnos t i in so-
cial ist ičnega s a m o u p r a v n e g a 
razvoja Ti tove Jugoslavi je . 

Svetislav NIKOLIČ 



K sodelovanju vabijo varuhinje 

Zasebno varstvo - cenjena oblika dela 
Vse več žena velenjske občine 

je zaposlenih in kljub temu, da 
smo v zadnjih letih namenjali 
izredno velika finančna sredstva 
izgradnji vrtcev, potreb po var-
stvu predšolskih otrok še nismo 
razrešili. Dobra polovica otrok v 
naši občini je v varstvu še vedno 
pri starih mamah, tetah in dobrih 
sosedah. V želji, da bi bilo tudi 
tovrstno varstvo kar najustrez-
nejše, je občinska skupnost otro-
škega varstva Velenje, že pred 
petimi leti sklenila, da naveže 
stike s privatnimi varuhinjami. 
Pripravili so bogat program ak-
tivnosti. Privatnim varuhinjam 
so ponudili mentorstvo, jim po-
magali pri nakupu igrač, socialno 
šibkejši starši so upravičeni do 
subvencij itd. Od varuhinj pa 
seveda zahtevajo skrbno in pri-
merno varstvo. 

Med privatnimi varuhinjami 
ni bilo pravega odziva, saj sode-
lujejo samo s petimi. Ena izmed 
njih je tudi Regina Zagradišnik. 
Pred dvanajstimi leti, ko je imela 
še majhne otroke, zanje ni uspela 
dobiti primernega varstva in 
odločila seje , da ostane doma. V 
varstvo pa je sprejela še nekaj 
drugih otrok. Že tri leta sodeluje 
z občinsko skupnostjo otroškega 
varstva. Nudijo ji mentorstvo, 
opremili so ji prostor z ležalniki 
ter ji pomagali pri nabavi igrač. 
Vabijo pa jo tudi na seminarje, ki 
jih o vzgoji in negi otrok organi-
zirajo v vzgojno varstvenem 
zavodu. Prav pa ji pridejo vsi 
napotki vzgojiteljice, ki jo redno 
obiskuje ter ji svetuje, kako naj se 
posveča vzgoji otrok posamezne 
starosti. Trenutno ima Regina v 
skupini 7 otrok starosti od dobre-
ga leta do šestih let. in kako 
ocenjuje delo Zagradišnikove 
njena mentorica in vzgojiteljica 
Anica Zakrajšek? 

»Prizadevala sem si,« pravi, 
»da ji približam delo vzgojiteljic 
v vrtcih. Pogovarjali sva se o 
metodah likovne vzgoje. Razpra-
vljali o tem, kako naj goji glasbo 
v tej skupinici. Opazila sem, da 
ima pri delu z otroki izredno 
veliko izkušenj in tudi to, da je 
njen pristop pedagoško pravilen. 
Pomagala pa sem ji tudi pri 
razreševanju vseh težav, ki so 
nastajale pri njenem delu. Ome-
nim naj se to, da ji je uspelo 
izredno dobro in to do mnogo 
višje stopnje kot nam v vrtcih, 
razviti sodelovanje s starši. Ti ji 
pozimi naredijo hrib iz snega po 
katerem se potem sankajo otroci. 
V popoldanskem času je pripra-
vljena organizirati praznovanja 
rojstnih dni svojih varovancev, 
na katerih sodelujejo tudi starši. 
Takšnih oblik sodelovanja pa je 
še mnogo več. 

Pri Zagradišnikovi izvajam 
mentorstvo že vsa tri leta, od kar 
sodeluje z nami in menim, d a j e v 
tem času tudi marsikaj pridobila, 
saj si tudi sama prizadeva, da bi 
omogočila otrokom vse tisto kar 
je njihovi starosti primerno. Tudi 
sama dobro ocenjuje sodelovanje 
z nami. Prav zaradi tega menim, 
da bi bilo potrebno tovrstno 
sodelovanje s privatnimi varuhi-
njami še okrepiti in tako prispe-' 
vati, da bi imeli tudi tisti otroki, 
ki ne obiskujejo vzgojno varstve-
nih ustanov oziroma niso vklju-
čeni v prav tako že močno 
razširjeno obliko varstva, družin-
sko varstvo, kar najboljše pogoje 
za uspešen razvoj.« 

. Prednosti, ki jih imajo privatne 
varuhinje, ki sodelujejo z občin-
sko skupnostjo otroškega varstva 
je torej mnogo in prav bi bilo, da 
bi se povezale z njimi, saj je med 
njimi mnogo takšnih, ki varujejo 

Vzgojiteljica Anica Zpkrajšek 

otroke zato ker jih imajo rade in 
ne predvsem zaradi zaslužkar-
stva. Vse kar občinska skupnost 
otroškega varstva zahteva od 

Privatna varuhinja Regina Zagra-
dišnik 

privatnih varuhinj je to, da dobro 
in v primernih pogojih varujejo 
otroke. 

M. Zakošek 

Tudi v -privatnem varstvu je potrebno zagotoviti otrokom kar 
najboljše možnosti za njihov razvoj 

Čebelarska družina Mlinšek 

S selekcijo do boljših čebel 
Čeprav je že zapadel prvi 

sneg in tudi ohladilo se je kar 
močno, čebelarji v teh zimskii 
dneh ne počivajo. Njihove 
marljive delavke — čebele — 
so se sicer zaprle v svoje panje , 
toda gospodarj i sedaj u t r j u j e jo 
svoje znanje in pr ipravl ja jo vse 
potrebno za bližnjo pomlad, 
ko se bo spet začelo neutrudno 
zbiranje medu. Čebelarska 
družina Mlinšek, ki ima že 
skoraj sto članov in deluje v 

štirinajstih krajevnih skupnos-
tih naše občine v teh mesecih 
organizira razna predavanja in 
tečaje za začetnike pa tudi za 
usmerjene čebelarje, ki želijo 
pridobivati cvetni prah, propo-
lis, čebelji s j rup ali matični 
mleček ali pa nameravajo vso 
skrb nameniti vzreji matic. 

Družina Mlinšek se je pred 
tremi leti odločila, da bo sku-
šala v srednjeročnem obdobju 

Jezikovno razsodišče (51) 

Ali smo ljudje 
ali samo funkcije? 

Tovarišica M. R. je pisala 
razsodišču: »A lije res nepravilno, 
če v vabilu za samoupravne or-
gane navedem: Vljudno Vas va-
bim na sejo . . . Moj neposredni 
vodja trdi, da je dolžnost vsakega 
delegata, da se seje udeleži, ne pa 
da ga povrhu še vljudno vabimo.« 

Dolžnost je že. dolžnost, samo 
na sejo ne pride zmeraj; saj je 
znano, koliko sestankov je ne-
sklepčnih! Osebna človeška od-
govornost odpove, potem pa 
tudi (samoupravni) organ ne 
more delovati. — Torej je delo-
vanje organa odvisno od sle-
hernega posameznika v njem; ta 
posameznik pa ni le pooseblje-
nje nekakšne abstraktne dol-
žnosti, nekakšno nujno kolesce v 
stvari, marveč živ človek s kožo 
in kostmi, z vsem, kar smo. tudi s 
častjo in dostojanstvom. — Od 
nas je potem odvisno, recimo od 
naših predstav o samoupravni 
socialistični družbi, ali ga bomo 
kot člana (samoupravljalskega) 
organa videli le v vlogi razčlo-
večene abstrakcije 'dolžnosti) 
ali kot človeško polnovrednega 
posameznika, ki se lahko glede 
sleherne stvari svoboi1 no odloča 
(tudi o udeležbi na |i); ali ga 
bomo samo obvestili, pritisnili 
na gumb njegove d .ti, ali 

pa ga bomo povabili kot oseb-
nost. 

Podobno velja za končno po-
zdravljanje v dopisih; zelo po-
redko ga še srečujemo. Kaj nas 
stane, če ob koncu pisma pripi-
šemo še kak lep ali tovariški po-
zdrav ali da s spoštovanjem po-
zdravljamo? — Na prvi pogled 
nepomembne in nefunkcional-
ne stvari, ki pa izražajo naše in 
splošno pojmovanje družbenih 
odnosov — recimo človečnosti 
kot enega od temeljev samo-
upravljanja. /Stvari v družbi 
lahko pač urejamo po tehno-
kratsko uradniško ali pa z do-
govarjanjem, ki temelji na naj-
globljem medsebojnem spošto-
vanju in upoštevanju. Jezik hitro 
pokaje. kako in kaj — zato, če 
smo resnični samoupravljavci, 
na sejo vljudno povabimo, s 
pozdravom zraven! 

Razsodišče vabi vse. ki jim ni 
vseeno, kako Slovenci govorimo 
in pišemo, naj predloge in po-
bude za boljše jezikovno izra-
žanje pošiljajo na naslov: 

Sekcija za slovenščino v ja-
vnosti, Jezikovno razsodišče. 
RK SZDL Slovenije. 61000 
Ljubljana, Komenskega 7. 

Dober slovenski jezik naj 
bo naša skupna skrb! 

z intenzivnim delom tri do šti-
rikrat povečati število čebeljih 
družin. Trenutno imajo že 
okoli 1400 panjev, vseh panjev 
v občini pa je približno 2500. 

Nalogo tako dokaj uspešno 
uresničujejo, menijo pa, da 
bodo še večje uspehe dosegli z 
ureditvijo selekcijsko vzrejne 
in plemenilne postaje na 
Lopatniku. Rudnik lignita 
Velenje jim je na tem predelu 
odstopil staro stavbo,, z 
zbranimi sredstvi članov druži-
ne pa so nakupili mikroskop in 
napravo za umetno oplojeva-

nje matic, ki je pravzaprav 
edina v Sloveniji. Takšno 
napravo ima jo sicer tudi v 
Ljubljani , vendar jo uporab-
l ja jo le za šolsko pridobivanje 
znanja . Čebelarji družine 
Mlinšek nameravajo selek-
cionirati in vzrejati hibridne 
matice ter t ako pridobiti hibri-
dne, zelo gospodarne in pridne 
čebele. 

Zavedajo pa se, da te naloge 
sami ne bodo zmogli. Zato se 
za sodelovanje dogovar ja jo z 
medobčinsko čebelarsko zvezo 
v Celju ter z republiško če-
belarsko zvezo. Čebelarji dru-
žine Mlinšek upajo , da bodo 
vse težave in nesporazumi do 
prihodnjega leta odpravljeni in 
da bo vzreja novih matic 
uspešna zaživela. 

Sicer pa je bilo že letošnje 
leto za čebelarje družine Mlin-
šek doka j uspešno, saj so na 
čebeljo družino pridelali pri-
bližno 18 kilogramov medu. 
Tisti, ki so pridobivali tudi 
matični ~ mleček, propolis, 
cvetni prah, čebelji strup in 
med v sat ju, pa so imeli še 
večji pridelek. 

Ena od večjih težav, s kate-
rimi se čebelarji v naši občini 
in tako tudi v družini Mlinšek 
srečujejo je bolezen čebel, ki 
jih zadnje čase močneje napa-
da zajedalec (neke vrste klop), 
ki se množi in razširja v sami 

čebelji družini. Trenutno so 
čebelarji v občini odkrili tri ža-
rišča bolezni ki j o bodo pri-
čeli zdraviti spomladi. Meni jo , 
da bodo s sodobnimi zdravili 
preprečili nadal jn je širjenje te 
bolezni. Za ljubitelje tega kon-
jička pač ne sme biti neprema-
gljivih ovir, saj zanemarjanje 
čebelarstva pomeni tudi zane-
mar j an j e okol ja , brez čebel kot 
najboljšega opraševalca kultu-
rnih rastlin pa bi človeštvo 
prizadela velika katastrofa. 

Gledališčniki iz Šmartnega ob Paki 

Zanimiva izkušnja 
Igralci amaterji Gledališča 

pod kozolcem iz Šmartnega ob 
Paki so se pred dnevi vrnili z 
drugega gostovanja na tujem. 
Po obisku v zahodnem Berlinu 
so tokrat zastopali slovenski 
amaterski oder na VIII. medna-
rodnem srečanju amaterskih 
gledaliških skupin na Poljskem. 
Ta festival pripravljajo vsako 
leto v rudarskem mestu Dabro-
wa Gornicze blizu Katowic in 
je ena največjih tovrstnih mani-
festacij v deželi, ki se sicer 
ponaša z dolgoletno in bogato 
gledališko tradicijo. Na festiva-
lu so se sprva srečevale le 
gledališke družine poljskih ru-
darskih mest. pred leti pa je to 
srečanje preraslo v veliko in 
nadvse zanimivo mednarodno 
prireditev, na kateri sodelujejo m 
tudi gledališki amaterji iz 
ČSSR. Jugoslavije in Madžar-
ske. Festival v Dabrowi Gor-
niczi je tako nekakšna predsta-
vitev stanja in značilnosti ljubi-
teljske gledališke ustvarjalnosti 
v teh državah in za slehernega 
od sodelujočih nadvse dobro-
došla delovna izkušnja. Prav 
zato festival nima tekmovalne-
ga značaja. 

Gledališče pod kozolcem iz 
Šmartnega ob Paki je tretja 
slovenska skupina, ki se je 
predstavila v Dabrowi Gornic-
zi. Pred dvema letoma so tu 
gostovali gledališčniki iz Pirnič 
pri Medvodah lani pa člani 
Prešernovega gledališča iz Kra-
nja. Gostovanje naših skupin 
na Poljskem sodi v program 
raznovrstnega sodelovanja med 
vojvodskim kulturnim centrom 
iz Katowic in zvezo kulturnih 
organizacij Slovenije. Kot vsa 
prejšnja srečanja, je tudi letošn-
je bilo izrazito delovno in 
študijsko, saj se je v dvoranah 
kulturnega doma v Dabrovvi 
Gorniczi vsak dan zvrstilo več 
predstav, ki so jih spremljali 
različni seminarji in okrogle 
mize o najaktualnejših vpraša-
njih s področja amaterske gle-
dališke dejavnosti. Poleg ama-

terjev iz Šmartnega so se na 
srečanju predstavile gledališke 
skupine iz Poznania, Šzczytina, 
Dabrowe Gornicze, Bedzina, 
Brna ter po dve skupini iz 
Vroclawa in Lublina. Šmarčani 
so na festivalu sodelovali z 
odrsko uprizoritvijo radijske 
igre Milenka Straška z naslo-
vom Bližina človeka. Delo je za 
oder priredil in režiral igralec 
celjskega gledališča Bogomir 
Veras. Predstava je med obisko-
valci festivala doživela zelo 
topel sprejem, saj je kljub 
raznovrstnosti zanimivega festi-
valskega programa za udele-
žence iz drugih držav, kot so 
sami dejali, pomenila zanimivo 
gledališko osvežitev. »Srečanje 
z jugoslovanskim oziroma slo-
venskim amaterskim gledali-
ščem je bilo za nas zanimivo 
doživetje, pouk in zadoščenje. 
Predstava Gledališča pod kozol-
cem nas je pripeljala do spozna-
nja, da se amatersko gledališče 
vsebolj približuje področju, ki je 
sicer rezervirano za profesional-
ne gledališke delavce. Izkušnja, 
ki smo jo dobili ob gledanju te 
predstave, je lahko dragocen 
delovni pripomoček za vse sode-
lujoče na tem srečanju in tudi za 
amaterske odre v drugih drža-
vah Evrope,« so v zaključni 
oceni poudarili člani umetni-
škega vodstva festivala. 

Sicer pa člani Gledališča pod 
kozolcem po vrnitvi s Poljske 
nadaljujejo z gostovanji po 
domačih krajih. Na prireditvi, 
ki jo bo posnel tudi ljubljanski 
radio, se bodo jutri v prostorih 
šoštanjskih termoelektrarn 
predstavili z Divjimi svinjami, 
24. decembra bodo na ekonom-
ski fakulteti v Ljubljani gosto-
vali z Musiclom za dobro jutro, 
v prvih dneh novega leta pa 
bodo skupaj z gledališčniki iz 
Pirnič gostje televizijske oddaje 
Srečanja. Na začetku prihod-
njega leta pa bodo pričeli tudi s 
študijem novega gledališkega 
dela 

J. K. 

Pričela se je žganjekuha 

Ivana poznajo daleč naokoli 
Pred n e d a v n i m , ko sem se 

mudi l v Šoš tan ju , sem bil 
priča kako so se pri Piberni -
kovih pr ipravl ja l i na žga-
n jekuho . Razuml j ivo , da j e 
bila m o j a r adovednos t to-
likšna. da sem se za t r enu tek 
ustavil ter n e k a j časa z za-
n i m a n j e m opazova l k a k o j e 
možak, s redn j ih let h i t ro in 
spre tno sestavljal kotel za 
k u h a n j e žgan ja , n a p o l n j e -
nim z j a b o l č n i k o m . K o g a j e 
sestavil, spel jal cevi za od te -
kan je žganja in doda l n e k a j 
polen na gorišče. j e za n e k a j 
časa n jegovo de lo bi lo 
oprav l jeno . 

Izkoristil sem ta o d m o r ter 
možaka povabi l na kra tek 
klepet. N a j p r e j se j e p red-
stavil in poveda l , d a j e Ivan 
Plešnik. s tar 62 let. d o m a iz 
Spodn jega R a z b o r j a . Da pa 
se z ž g a n j e k u h o ukva r j a že 
preko trideset let. »Z žga-
n j e k u h o sem se pričel ukva-
rjati že zelo zgodaj , n a j p r e j 
d o m a , pozne je pa pri sosedih 
in znancih . V ta n a m e n sem 
kot s a m o u k izdelal tudi pet 

Ivan Plešnik 

različnih kotlov za k u h a n j e 
žganja . Te sicer bol j ma io 
upo rab l j am, kaj t i večina 
ljudi, h ka te r im h o d i m ku-
hati žganje , ima svoje lastne 
kotle. Veliko sem z d o m a , 
tudi po pol leta. L j u d j e m e 
pozna jo da leč naokol i , se 
n a m e zanese jo in me tudi 
spoštuje jo , t ako se krog 

prosilcev za k u h a n j e žgan ja 
vsako leto veča. Pri tem de lu . 

ki ni t ako lahko , kot bi si k d o 
mislil, sa j j e p o t r e b n o na d a n 
napolni t i in izpraznit i pri-
bližno šest d o osem kotlov, 
mi večkra t p o m a g a tudi 
moja polsestra Mar i j a . 

Ko j e kotel p r iprav l jen in 
se pr ične vseb ina kuha t i , j e 
p o t r e b n o paziti , d a se žgan je 
ne skali. V e n d a r j e kval i te ta 
žganja p redvsem odvisna iz 
česa žgan je k u h a m o . Da leč 
na jbo l j kva l i te tne so vseka-
kor slive. Z a svoje oprav l je -
no de lo o b i č a j n o p r e j m e m 
do ločeno kol ič ino žgan ja , le 
redko k d a j dena r . Ko t zani -
mivost n a j p o v e m , d a žgan ja 
ne m a r a m in ga ne p i j em, 
zato mi j e p rav h u d o k a d a r 
ga m o r a m pri kuhi pre izku-
siti. 

Z d e l o m b o m še nada l j e -
val, čeprav mi že počasi po -
j e n j a j o . moči za rad i let in 
s labega zdrav ja .« 

B. Muger l e 



Mi pa nismo se uklonili (3) 
Piše: Franc Pistotnik 

Pot in vrnitev 
iz Mauthausna 

Močno nam je že krulilo po 
želodcih, saj tisti dan razen nekaj 
prežganke brez kruha, še nismo 
nič zauži'i. Kjub temu smo 
zaradi utrujenosti proti večera 
zaspali. Iz tega spanja, oziroma 
dremanja nas je vrglo pokonci 
nenadno vpitje ,,Heraus!" To je 
bilo vpitje SS vojakov, ki so nas 
podili iz vagonov v vrste. Bili 
smo na železniški postaji Mat-
hausen. 

Pričakala nas je skupina samih 
mladih pripadnikov SS enot. 

Naše delovišče je bilo oddalje-
no slabo uro od taborišča. Na 
njem nas je delalo približno 600 
mož. Z njega je bil tudi lep raz-
gled na reko Donavo in naprej 
proti Linzu. Ob pogledu na reko 
in preko nje na bližnje hribe, se 
je marsikomu porodila misel na 
beg. To pa je bilo nemogoče brez 
zunanje pomoči. 

Sprva smo bili zaposleni pri 
kopanju temeljev. Tu je potem 
nastalo večje naselje, namenjeno 
pripadnikom SS. Dodeljen sem 
bil h kapoju, nemškemu krimi-
nalcu. Da je v taborišču zaradi 
kriminala, smo spoznali po pri-
šitem zelenem trikotniku. Med 
nami je hodil s toporiščem v 
roki. Pri delu nas je venomer 
priganjal in njegov zoprni „Los! 
Los!," se je slišal od jutra do 
večera. Ob izvajanju teh del smo 
se zvečer večkrat sporekli in 
okregali tiste tovariše, ki so bili 
zaposleni na dnu temelja, kajti 
kolikor so oni spodaj nametali 
zemlje, smo jo morali mi zgoraj 
odmetati naprej. Kakor hitro pa 
se je pred teboj pojavil večji kup, 

da ga nisi mogel sproti odme-
tati, si jih že dobil s toporiščem, 
kamor je pač padlo. Zato so za 
to delo na dnu temelja sprva 
izbirali močne in pridne, sicer pa 
boječe tovariše. Da so njihov 
tempo dela še povečali, so jim 
pri kosilu dajali še dodatno hra-
no. Počasi smo jim Ie dopove-
dali, da jih tisti dodatek kolerabe 
ne bo rešil, kajti pomije so 
pomije. 

Čez kakšen mesec so nas že 
pomešali med internirance osta-
lih narodnosti. Za kaj je kdo v 
taborišču in katere narodnosti je, 
se je videlo iz prišitega trikotnika 

t nad številko. Po enem mesecu so 
tudi vse kapoje prav dobro poz-
nali. Večkrat so me dodelili 
prav zverinskemu kapoju. Od 
takega sem jo čez pol ure na 
skrivaj pobrisal in se priključil 
skupini, ki je imela malo bolj-
šega kapoja. Takšen pobeg ozi-
roma samovoljna zapustitev 
delovišča je bila zelo tvegana. Ko 
je pred kosilom vsak kapo štel 
svoje ljudi, sem se zopet postavil 
v njegovo vrsto. Nekajkrat pa 
tudi tega nisem naredil. Takrat 
sem se znašel v hudih škripcih, 
ker je kapo ugotovil, da mu eden 

manjka. Iskal me je kot nor. 
Kmalu sem ugotovil, da nisem 
edini, ki to dela, pač pa se jih je 
na ta način znašlo že več. Pose-
bno Spanci so bili pri tem zelo 
iznajdljivi. Ko pa so zaradi tega 
pričeli kapoji zjutraj pisati šte-
vilke dodeljenih ljudi, je bilo teh 
naših sprehodov konec. 

Pričelo se je pretepanje in 
zmerjanje. Korakali smo v koloni 
po pet in pet; Imel sem to srečo, 
da sem bil v sredini in še tam me 
je doseglo puškino kopito. V 
najslabšem položaju so bili seve-
da tisti, ki so korakali ob strani, 
"ker so bili stražarjem najbližji. 

Kot smo pozneje izvedeli, so 
štirje vojaki zaradi tega pretepanja 
zlomili puške. Po nekaj več kot 
enournem maršu smo zagledali 
obrise močno razsvetljenega ta-
borišča. Prispeli smo do prve 
rampe. Kmalu za tem pa smo že 
stali pred glavnim vhodom v ta-
borišče. Prvo ponižanje je bilo, da 
skozi glavni vhod nisi smel vstopi-
ti s kapo ali klobukom na glavi. 
Brž, ko smo pred glavnim vho-
dom za silo uredili vrste, se je že 
nek esesovec zadri v nemščini 
,,Kape dol!". Te komande izreče-
ne v nemščini nas niti četrtina ni 
razumela. Najprej so sneli kape 
tisti, ki so razumeli, nato ostali. 
Ker je že med potjo pričelo moč-
no deževati, smo bili vsi premoče-
ni do kože. Tako premočeni smo 
stali do zjutraj — na levi strani za 
zidom taborišča. Čeprav smo bili 
že zelo utrujeni, se ni smel nihče 
vsesti in četudi so bila tla zaradi 
padajočega dežja mokra, se nam 
bi to prileglo. Ni se še dodobra 
zdanilo, ko smo zaslišali zvonce 
pri glavnem vhodu, med baraka-
mi pa piskanje piščalk. To je bil 
znak za vstajanje. Med barakami 
smo opazili tek pisanih postav — 
internirancev. Dež je počasi pre-
nehal, začelo se je daniti. Že ob 
prvem jutranjem svitu smo opazi-
li, da je taborišče obdano z zidom 
in bodečo žico, ki je bila pod 
električno napetostjo. 

Nehote sem se spomnil na pri-
povedovanje tovariša Bojana iz 
mariborskega zapora. Ze prvi 
pogled na taborišče, kot tudi 
poznejše ravnanje v tem tabori-
šču, se je popolnoma ujemalo z 
njegovim pripovedovanje. Ko se 
je zdanilo, so nas postavili na dru-
go stran za barako, v kateri je bila 
kopalnica. Kmalu so nas začeli 
ogledovati posamezni SS vojaki, 
večinoma podoficirji. Prvo, kar 
jih je najbolj zanimalo, je bilo, če 
je kdo Zid. Ker Zidov med nami ni 
bilo, so se pričeli izživljati nad na-
šimi starejšimi tovariši. Eden je 
začel neusmiljeno pretepati sta-
rejšega moža — pisal se je Pfaj-
fer. Ob njem sta stala njegova dva 
sinova, toda brez moči, da bi po-
magala svojemu očetu. 

(Dalje prihodnjič) 

MARJAN 
BREGAR 

j i 1 ; ; « ! i ' > i . ; i . 
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27. Trgovci, opasani z orožjem, da se ubra-
nijo cestnih roparjev, so raztovorili svoje blago, 
razgrnili so ga pred radoznale oči prebivalcev 
Gradišča. Orožje, posodje, okrasje, pa tkanine, 
kože, dišave z vzhoda, zahoda, severa in juga. 
Vsega na pretek! 

Lastnik robe, lokavi Piperon, je z medenim 
glasom spodbujal kupce in nemirno švigal z 
ogljenimi očmi po trdnjavi. Nič ni ušlo tem 
pogledom. 

Ocenjeval je gradnjo poslopij,Imetje in moč 
'njihovih stanovalcev. Pa njih s l a b o s t i . . . 

Tudi to je opazil Piperon, da stoji za hrbti 
kupcev mlad odličnik. Udurik! 

Klepetavi kupci so izbrali, še porazgubili po 
opravkih in plemič se je približal. V Pipero-
novih rokah se je zabliskala ogrlica . . . 

»Tole za vašo izvoljenko, gospod!« se je 
trgovec priklanjal do tal. 

Plemič, ki mu prikloni očividno niso bili 
ravno zoprni, se je nasmehnil 

»Kaj pa ti veš o moji izvoljenki?« 
»Naj ne zamerijo spoštovani gospod, toda mi 

trgovci vemo vse — ker moramo vedeti! Tak je, 
naš p o s e l . . . « 

Piperon je postajal zaupnejši. 

»Da, tudi to mi je znano, da bo mladi gospod 
knezov naslednik, če . . . « 

Trgovec je utihnil. Poševno je ošinil Udu-
rika. Nastavil mu je strupen trnek. 

»Če? Kaj blebetaš, dedec?« je Udurik brez 
ovinkov zgrabil trnek. 

Piperon se je zvil, kot da ga je pičila kača. 
Njegove oči so dobile pasji lesk. »Besedo, dve 
bi o tem spregovoril z vami, gospod!« 



Izzival k pretepu Koledar 

Četrtek, 17. decembra — LA-
ZAR 
Petek, 18. decembra — TEO 
Sobota, 19. decembra — UR-
BAN 
Nedelja, 20. decembra — JULIJ 
Ponedeljek, 21. decembra — 
TOMAŽ 
Torek, 22. decembra — DAN 
JLA 
Sreda, 23. decembra — VIKTO-
RIJA 

ODDAM SOBO DVEMA DE-
KLETOMA. Naslov v uredništ-
vu. 
U G O D N O PRODAM 4 kolesa s 
plešči in zračnicami, za citroeno-
va vozila. Naslov v upravi lista. 
SPREJMEM DVE MIRNI 
ŽENSKI na stanovanje. Naslov 
v uredništvu. 
PRODAM ZMRZOVALNO 
SKRINJO 500 L LTH Škofja 
Loka. Krga, Polzela 50. 

PRODAM FOTO SNIPER ZE-
NIT — S, z objektivom 50 mm, 
teleobjektivom 300 mm in z 
barvnimi filtri. Cena 9000,00 din. 
Ogled mogoč vsak dan od 15. do 
16. ure. Sever, Tomšičeva 5. 
Telefon 852-244. 
PRODAM KOMBI ZASTAVA 
1300 letnik 1976, odlično ohra-
njen, registriran do oktobra 1982 
in zastavo 750, letnik 1975. 
Vinko Matjaž Mozirje, telefon 
831-096. 

Z A S T A V O 101 P R O D A M . Let-
nik 76/XI, dobro ohranjen, pre-
voženih 76.000 km. Telefon 852-
421 (služba) od 6.-8. ure. I BRO 
D Ž U M H U R . 

Dežurstva 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU TITOVO VELE-
NJE 

Petek, 18. decembra — dr. 
Lešnik (dnevna), dr. Pustavrh 
(nočni) 

Sobota, 19. decembra — dr. 
Žubar (dežurna), dr. Hr.astnik 
(pomožna dežurna) 

Nedelja, 20. decembra — dr. 
Žubar (dnevna), dr. Hrastnik 
(pomožni dežurna) 

Ponedeljek, 21. decembra — 
dr. Grošelj (dnevni), dr. Zupan-
čič (nočni) 

ZOBOZDRAVNIKI V 
ZDRAVSTVENEM DOMU TI-
TOVO VELENJE 

Sobota, 19. decembra — dr. 
Miroslav Pavlovič, Petra Stanteta 
13, Titovo Velenje 

Nedelja, 20. decembra — dr. 
Miroslav Pavlovič, Petra Stanteta 
13, Titovo Velenje 

ZDRAVNIKI V ZDRAVSTVE-
NEM DOMU ŠOŠTANJ 
Četrtek, 17. decembra — dr. 
Dovšak 
Petek, 18. decembra — dr. Pir-
tovšek 
Sobota, 19. decembra — dr. 
Pirtovšek 
Nedelja, 20. decembra — dr. 
Pirtovšek 

Ponedeljek, 21. decembra — dr. 
Stupar 
Torek, 22. decembra — dr. Stu-
par 
Sreda, 23. decembra — dr. Do-
však 
VETERINARJI V VETERI-
NARSKI POSTAJI TITOVO 
VELENJE SEDEŽ ŠOŠTANJ 
Od petka, 18. decembra do četrt-
ka, 24. decembra — Ivo Zagožen, 
dipl. vet. Vrnjačke Banje 7, 
Titovo Velenje, telefon 852-381 

Kino 

REDNI KINO VELENJE 
Petek, 18. 12., ob 18. in 20. uri 

POROČILA IZ St. PAULIA — 
nemška krimi-sexi kronika. V gl. 
vlogi: Helien Vita. 

Sobota in nedelja, 19., 20. 12., 
ob 18. in 20. uri RDEČA MASKA — 
hongkongški, v gl. vlogi: David 
Chiang. 

Ponedeljek in torek, 21., 22. 12., 
ob 18. in 20. uri LJUBEZEN IN 
SMRT — ameriška komedija, v gl. 
vlogi: Woody Allen. 

Sreda, 23. 12., ob 18. in 20. uri 
NOČNEIGRE —ameriški, vgl. vlo-
gi: Cindy Pickett. 

Četrtek, 24. 12., ob 18. in 20 uri 
STO IN EN DALMATINEC — 
ameriški. 

Petek, 25. 12., ob 10. uri LJU-
BEZEN IZPOD 17 — zahodno nem-
ška sexi komedija. V glavni vlogi: 
Fantje in dekleta in njihovi roditelji. 

KINO DOM KULTURE 
Ponedeljek, 21. 12., ob 20. uri 

FILMSKO GLEDALIŠČE DRAGI 

OČKA — italijanska drama, v gl. 
vlogi: Vittorio Gassman. 

Četrtek, 24. 12., ob 20. uri 
SKRIVNOSTNO NASLEDSTVO 
angleška kriminalka. V glavni vlogi: 
Katharine Roos. 

KINO ŠOŠTANJ 
Sobota, 19. 12. — FILMSKA 

PREDSTAVA ODPADE! 
Nedelja, 20. 12., ob 17.30 in 

19.30 NOČNE IGRE — ameriški. 
Ponedeljek, 21. 12., ob 19.30 

RDEČA MASKA — hongkongški. 
Sreda. 23. 12., ob 19.30 

POROČILO IZ St. PAULIA — 
nemška krimi-sexi kronika. 

KINO ŠMARTNO OB PAKI 
Petek, 18. 12., ob 19. uri 

ZMAGOVALEC VZAME VSE — 
ameriška komedija. V gl. vlogi: 
Davvid Caradin. 

Torek, 22.12., ob 19. uri RDEČA 
MASKA — hongkongški. 

Petek, 25. 12., ob 19. uri 
LJUBEZEN IN SMRT — ameriška 
komedija. 

Gibanje prebivalstva 

MATIČNI URAD TITOVO VE-
LENJE 

ZLATA POROKA: 
Julijana Bizjak, roj. Pilih, 1909 

in "Rudolf Bizjak, roj. 1906 iz 
Titovega Velenja, Šerceijeva ce-
sta. 

SMRTI: 
Vincec Marzel, inv. upokoj. in 

Titovega Velenja, star 47 let 
Frančišek Koren, upokojenec iz 
Topolščice 114, star 76 let Marija 
Rožman, upokojenka iz Titovega 
Velenja, Kidričeva 23, stara 68 
let. 

Naš čas -
vaš tednik 

Miličniki so zapisali 

Razgrajal v 
ambulanti 

V d e ž u r n o a m b u l a n t o j e 
prišel 6. d e c e m b r a vinjeni D. 
M. Ker ga niso takoj sprejeli , 
j e pričel razbijat i po vratih in 
na to grozil d e ž u r n e m u zdrav-
niku. Ker ga ta ni mogel 
pomiri t i , j e poklical milični-
ke. Ti so poskrbel i zan j . čaka 
pa ga še zagovor pri sodn iku 
za prekrške . 

V bife S t ropnik v F l o r j a n u 
je prišel 8. d e c e m b r a letos 
okoli 20. ure v in jeni E. P. K e r 
mu niso hoteli postreči z 
a lkoho lno pi jačo, j e začel 
izzivati goste k p re tepu ter 

Rudarsko-elektroenergetski 
kombinat 
Titovo Velenje 
Rudnik lignita Velenje 
Kadrovsko-splošni sektor 

Delavski svet delovne skupno-
sti Kopalnica 

RAZPISUJE 
dela in naloge individualnega 
poslovodnega organa 

VODJA DELOVNE 
SKUPNOSTI KOPALNICA 

Poleg splošnih pogojev, dolo-
čenih z zakonom, mora kandi-
dat izpolnjevati še naslednje 
pogoje: 

razbijal kozarce in s teklenice. 
Ker ni o d n e h a l , so poklical i 
miličnike, v e n d a r pa j e E. P. 
pred n j imi pobegni l . K l j u b 
temu ga čaka zagovor pri 
sodniku za prekrške . 

— da ima srednjo strokovno 
izobrazbo 

— 3 leta delovnih izkušenj 
— sposobnost dela z ljudmi, 

vodenje in organiziranje de-
la v delovni skupnosti 

— da je družbeno-politično 
primeren 

Kandidati naj vložijo pismene 
prijave na razpis z ustrezno 
dokumentacijo v roku 15 dni 
po objavi razpisa na naslov: 
Kadrovska služba DO RLV pod 
oznako za razpisno komisijo 
delovna skupnost Kopalnica; 
Prešernova 5, Titovo Velenje. 
Izbran delavec bo imenovan 
za dobo 4 let. 
Prijavljene kandidate bomo pi-
smeno obvestili o izbiri 30 dni 
po preteku razpisnega roka. 

O D K U P U J E M O S V I N J S K E K O Ž E PO U G O D N E J Š I C E N I KOT P R E J Š N J A LETA! 

K O Z A 

K O T O 
Kotek s tobus -
in zbiralnice 
kmetijskih 
zadrug 

Če napeljujete v svoje stanovanje 

CENTRALNO 
OGREVANJE 

prodajalno gorenje 
v Titovem Velenju, Celjska 19 

NUO/MO VAM 

- lamelne jeklene radiatorje, 

- izolacijske plašče PURLEN-ALU, 

- kotle za centralno ogrevanje in 

- ventile za radiatorje ARU/1AL 
(ročna nastavitev oziroma nastavitev 
s termostatom) 

Proizvodnja modne konfekcije Mozirje, n. sol. o., 
TOZD Konfekcija Šoštanj, n. sol. o. 

Komisija za delovna razmerja TOZD Konfekcija Šoštanj 

OBJAVLJA 

prosta dela in naloge — 
OBRATNI MEHANIK 

Pogoji: — poklicna kovinarska šola 
— 2 leti delovnih izkušenj 

Delo združujemo za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 
Pismene prijave sprejema splošni sektor DO 15 dni po objavi. 
Vse prijavljene kandidate bomo o izbiri pismeno obvestili naj-
pozneje v 30 dneh po objavi. 

ZAHVALA 

Ob izgubi naše ljube mame, stare mame in tašče 

Marije Robnik 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, sodelavcem Gorenja in Gozdnega 
gospodarstva Nazarje, sostanovalcem Šaleške 2 a, sosedom Zgornje Črnove in domačinom rojstnega 
kraju Ljubno ob Savinji, ki s o j o pospremili na njeni zadnji poti, darovali cvetje in nam kakor koli 

pomagali v težkih trenutkih. 
Posebna hvala pevcem, govornikom in duhovniku z Ljubnega. 

Titovo Velenje 

Hčerka Štefka Plahuta z družino 

V HVALEŽEN SPOMIN 
Leto naokoli bo 
kar smo te zaman čakali 
veselega, nasmejanega domov. 
Namesto tebe k nam prišla je kruta vest: 
ne bo te več. 

24. decembra bo preteklo leto dni, ko je v delovni nezgodi v Rudniku lignita 
Velenje izgubil življenje naš dragi sin in brat 

Franci Laznik 
19-letni strojni tehnik 
iz Raven pri Šoštanju 

Hvaležni smo vsem, ki z nami prebolevate to veliko izgubo ter žrtev iri z 
mnogimi znamenji ohranjate spomin nanj živ in trajen. 

V neizmerni bolečini: mama, oče in sestra Zvonka. 

Mali oglasi 

Prehitra vožnja na spolzki cesti 
Iz Skal proti T i tovem Vele-

n ju j e peljal 13. d e c e m b r a 
neka j po 15. uri voznik oseb-
nega av tomobi l a C E 
157—261 Ismet Baudič . Za-
radi n e p r i m e r n e hitrosti g a j e 

na spolzkem cestišču pričelo 
zanašat i in j e trčil v d revo o b 
cesti. Pri t em se j e lažje tele-
sno poškodova l , nas ta la pa j e 
tudi p rece j šn ja ma te r i a lna 
škoda. 

Rudnik lignita Velenje 
n. sol. o., Velenje 



Kulturni center Jvan Napotnik" 

Nastop virtuoza 

Jovana Kolundžije 

V petek, ob 19.30, bo v"domu 
kulture v Titovem Velenju zanimiv 
koncert mladega srbskega violinista 
Jovana Kolundžije, o katerem smo 
že mnogo slišali, vendar ga doslej v 
Sloveniji skoraj nismo imeli možnost 
poslušati. O njem gre glas, da je 
talent, ki se pojavi samo vsakih sto 
let. 

Kolundžija s e j e rodil leta 1948 v 
Beogradu. Violino je študiral pri 
prof. Petru Toškovu na Glasbeni 
akademiji v Beogradu in pri prof. 
Henryku Szeryngu. 

Kolundžija je imetnik številnih 
nagrad in priznanj: specialne diplo-
me z Mednarodnega tekmovanja v 
Poznanu in v Parizu ter prve nagrade 
s tekmovanja mladih violinistov v 
Zagrebu, leta 1969. itd. 

Nastopal je skoraj v vseh evrop-
skih državah poleg tega pa še v 
Mehiki, Panami, Peruju. Venezueli, 
ZDA in v Kanadi. 

To. s čemer Kolundžija očara, je 
njegov lep, mehak ter izdaten ton. 
Izreden je tudi njegov tenki muzi-
kalni občutek, s katerim povsem 
prepriča poslušalce o umetniški vre-
dnosti svojega prednašanja, . Na-
vdušuje pa tudi z izbrušeno tehniko, 
s katero mladi mojster tako samo po 
sebi umevno obvlada vse težave v 
igri. da sploh niso videti nič težavne. 

Za koncert v Titovem Velenju 
Kolundžija je izbral poleg Tartinije 
Sonate v g-molu, imenovane tudi 
Vražji trilček, sama dela Fritza Kre-
islerja, ki so za poslušalce še kako 
mikavna in raznolika ter dajejo so-
listu vso možnost pokazati dvoje 
tehnično in muzikalno znanje. Ko-
lundžijo bo na klavirju spremljala 
njegova sestra Nada Kolundžija. 

Kolundžija bo v Titovem Velenju 
koncertiral trikrat. Ob 12. uri in ob 
16 JO za Glasbeno mladino, zvečer ob 
19JO pa bo imel večerni koncert. 

r — -i 
Godbenikom plaketa sindikatov j 

Pred dnevi je občinski sindikalni svet pripravil sprejem za člane Velenjske rudarske godbe. 
Ob tej priložnosti so jim še enkrat čestitali letos osvojeno zlato medaljo na Nizozemskem 
ter jim podelili posebno plaketo občinskega sindikalnega sveta. Posebna priznanja pa so 
podelili tudi dirigentu Ivanu Marinu, predsedniku godbe Avgustu Terglavu in tvorcu 

L d r ™ r r . J 

Priznanja 
gojiteljem 

cvetja 
Na občnem zboru Turističnega 

društva Šoštanj pretekli petek so 
najuspešnejšim gojiteljem cvetja 
podelili priznanja domačega 
društva in Celjske turistične zve-
ze. ~ 

Za dolgoletno urejenost oko-
lja. ureditev vrtov, oken in bal-
konov je Celjska turistična zveza 
podelila priznanja Ani Lužnik, 
Olgi Brinovšek. Štefki Čebul, 
Cinti Praznik in Milki Uršič. 

Domače .turistično društvo pa 
je za isto delovanje podelilo pri-
znanje sledečim: Vili Široko, Ireni 
Verdnik. Antoniji Zager, Mariji 
Kumer. Manci Mazej . Štefki 
Prislan. Tereziji lvič, Jožici Me-
lanšek in družini Arnuš. 

Za najbolje urejen gostinski 
lokal pa je prejela priznanje 
Celjske turistične zveze tudi go-
stilna Eva Eržen iz Šoštanja. Vsem 
dobitnikom priznanj iskrene če-
stitke z željo, da bi tudi v bodoče 
tako lepo skrbeli za lepši izgled 
Šoštanja. 

V. K. 

Sprejemali bodo načrte 

Odbojka 

Gladka zmaga Soliden uspeh 
V zaostali tekmi prve sloven-

ske odbojkarske lige je OK 
Topolšica prepričljivo premagal 
Vuzenico s 3:0 (5, 14, 5). Gostje 
so se resneje upirali le v drugem 
setu, ko je bila igra obeh moštev 
povsem enakovredna. Domačini 
so tokrat navdušili okoli osemde-
set gledalcev s požrtvovalno igro 
v polju in učinkovitimi udarci na 
mreži. Velja pohvaliti vse igralce, 
še zlasti pa je izstopal član 
mladinske republiške reprezen-
tance Milan Golob. 

Končalo se je tekmovanje v 
drugi zvezni odbojkarski ligi za 
ženske, kjer nastopa odbojkarski 
klub Ljubno iz Ljubnega. Če-
prav so novinke v ligi, so dosegle 
soliden uspeh in so s šestimi 
točkami na šestem mestu od 
osmih ekip. , , , 

V odmoru pred 
spomladanskim delom tekmova-
nja bodo morale igralke odpravi-
ti še nekaj tehničnih pomanjklji-
vosti, da bi si zagotovile obstanek 
v drugi zvezni ligi. 

Prve dni decembra so posredovale 
samoupravne interesne skupnosti 
materialne proizvodnje v obravnavo v 
združeno delo in krajevne skupnosti 
osnutke načrtov samoupravnih inte-
esnih skupnosti za leto 1982. Obra-
vnava osnutkov je potekala v vseh te-
meljnih sredinah do 11. decembra, 
prihodnji teden pa bdo načrte obra-
vnavale in sprejemale skupščine sa-
moupravnih interesnih skupnosti. 

Seje skupščin samoupravnih inte-
resnih skupnosti materialne proiz-
vodnje, na katerih bodo sprejemali 
načrte za leto 1982, bodo: 

Razstava invalidov 
V okviru društva invalidov ob-

čine Velenje deluje v tovarni 
»Gorenje« tudi aktiv tega društva. 
Le-ta je v počastitev letošnjega 
tedna invalidov pripravil v domu 
kulture v Šoštanju razstavo ročnih 
in umetniških del invalidov, ki bo 
odprta v petek 18. decembra ob 
16. uri. Ob otvoritvi bo tudi kul-
turni program, ki ga bodo izvedli 
pevci iz Koroške in drugi nasto-
pajoči. Razstava bo odprta do 
vključno nedelje 20. decembra. 

S to prireditvijo se je v prosla-
vljanje letošnjega leta invalidov 
uspešno vključil aktiv delovnih 
invalidov iz tovarne gospodinjske 
opreme »Gorenje« iz Velenja. 

V. K. 

• seja skupščine samoupravne in-
teresne stanovanjske skupnosti občine 
Velenje v sredo, 23. decembra ob 16. 
uri v sejni dvorani skupščine občine; 

• seja skupščine samoupravne ko-
munalne interesne skupnosti občine 
Velenje v četrtek, 24. decembra ob 16. 
uri v sejni dvorani skupščine občine; 

• seja skupščine samoupravne 
stavbnozemljiške skupnosti občine 
Velenje v četrtek, 24. decembra ob 16. 
uri v sejni sobi občinskega sveta ZSS 
Velenje. 

Prva seja 

Titovo Velenje 

Program prireditev za novo leto 
Datum URA ZA KS PRIREDITVENI PROGRAM 

19.12.1981 
19.12.1981 
19.12.1981 

20.12.1981 
20.12.1981 
20.12.1981 
21.12.1981 
21.12.1981 

22.12.1981 
22.12.1981 
22.12.1981 

23.12.1981 

23.12.1981 

24.12.1981 

24.12.1981 
24.12.1981 
23.12.1981 

15.00 
11.00 
16.00 

15.30 
10.00 
15.00 
15.00 
15.00 

16.00 
17.00 
16.00 

15.00 

15.00 

15.00 

15.00 
15.00 
16.30 

24.12.1981 16.30 

25.12.1981 16.30 

CIRKOVCE 
ZAVODNJE 
KONOVO 

ŠKALE 
BELE VODE 
LOKOVICA 
PAKA 
PLEŠIVEC 

ŠENTILJ 
ŠMARTNO-VELENJE 
ŠMARTNO OB PAKI 
GORENJE 
ŠOŠTANJ IN 
SKORNO-FLORJAN 

PESJE 

RAVNE 

GABERKE 
TOPOLŠICA 
ŠALEK-GORICA-BEVČE 

CENTER-LEVI BREG 
STARA VAS, 
STARO VELENJE 
PODKRAJ-KAVČE 
CENTER-DESNI BREG 

šola 
šola 
dom DPO 

šola 
šola 
dom DPO 
šola 
šola 
prosvetni dom 
OŠ A. Aškerc 
kult. dom 

kult. dom 

telovadnica 
šole 
dom DPO 

Lutke: „DVE ZGODBI O ZAJČKONU" 
Lutke: , , SAPRAM IŠKA " 
Lutke: „KAKO JE MEDVED HOTEL 
ZVEZDE GLEDATI" 
Lutke: , ,SAPRAMIŠKA" 
Lutke: ,,DVE ZGODBI O ZAJČKONU" 
Lutke: „KAKO JE MEDVED HOTEL...' 
Lutke: ,,KAKO JE MEDVED HOTEL...' 
Lutke: , ,SAPRAMIŠKA" 
Lutke: „DVE ZGODBI O ZAJČKONU' 
Lutke: , ,SAPRAMIŠKA" 
Lutke: ,,KAKO JE MEDVED 
HOTEL . . ." 

Lutke: DVE ZGODBI O ZAJČKONU" 

Lutke: , ,SAPRAMIŠKA" 
Lutke: ,,KAKO JE MEDVED 
HOTEL . . ." 

dom DPO Lutke: „DVE ZGODBI O ZAJČKONU' 
telovadnica šole Lutke: , ,SAPRAMIŠKA" 
Rdeča dvorana Pravljična igra: ,,VIDKOVA 

SRAJČ ICA" 

Rdeča 
dvorana 

Rdeča 
dvorana 

Pravljična igra ,,VIDKOVA 
SRAJČ ICA" 

Pravljična igra: 
SRAJČ ICA" 

,VIDKOVA 

IZVAJALCI OPOMBA 

AG Velenje 
VVZ Velenje 

VVZ Šoštanj 
VVZ Velenje 
AG Velenje 
VVZ Šoštanj 
VVZ Šoštanj 
VVZ Velenje 
AG Velenje 
AG Velenje 

VZV Šoštanj 
AG Velenje 

VVZ Velenje 

VVZ Šoštanj 
AG Velenje 
VVZ Velenje 
Glasbena šola Po ob-
Velenje daritvi 

risani 
film 

Glasbena Po ob-
šola daritvi 
Velenje risani 

filmi 
Glasbena šola Po ob-
Velenja daritvi 

risani 
filmi 

23.,24./ Rdeča Odprto za ogled pravljičnega 
25.12.1981 10.00 dvorana prostora 

Otroci bodo vabljeni na prireditve z osebnim vabilom. Prireditev v Rdeči dvorani pa se lahko udeležijo tudi otroci drugih 
krajevnih skupnosti, kjer bodo na neprečrtano vabilo prejeli darilo dedka Mraza. 
Vse prireditve v krajevnih skupnostih in v Rdeči dvorani bo obiskal dedek Mraz. ^ ^ ^ p R l J A T E L J E V M L A D ) N E 

VELENJE 
ODBOR ZA NOVOLETNO PRAZNOVANJE 

Obujanje starih navad 

Fantje so šrangali 

V vili Široko v Šoštanju je bila včeraj 
prva, konstitutivna seja skupščine po-
slovne skupnosti za izgradnjo in 
montažo objektov za proizvodnjo 
hrane Farmin. Razglasili so razultate 
referendumov o združevanju v PS 
Farmin in podpisali samoupravni 
sporazum. Izvolili so predsednika in 
namestnika predsednika skupščine ter 
imenovali vršilce dolžnosti predse-
dnika in članov poslovnega odbora. 

i 

Smučarski skoki 
Na 65-metrski skakalnici v-

Mislinji bo v nedeljo, 20. decem-
bra zanimivo tekmovanje v sko-
kih za COCTA pokal za mladin-
ce, obenem pa bo to meddruštve-
no tekmovanje za člane. Tekmo-
vanje bo organiziral TVD Parti-
zan Mislinja, začelo pa se bo ob 
13.30. 

Do stare navade v sodobnem 
življenju vendarle ne bi šle v po-
zabo, so nedavno tega poskrbeli 
šoštanjski fantje, ki so po daljšem 
času zopet organizirali veselo 
»šranganje«. Da pa nebi šlo vse 
skupaj zgolj za odkup, so poskr-
beli tudi za domačo godbo, ki seje 
utaborila kar na »furmanskem« 
vozu in skrbela za veselo razpo-
loženje fantovske druščine in 
svatov, malo manj pa verjetno za 
ženina, ki je moral skupaj s sta-
rešino kar precej globoko poseči v 
žep. In ko so pod okinčanem 
slavoloku po raznih ceremonijah, 
ki jih je pripravil Rajko Zaleznik s 

svojo druščino, za mlado nevesto 
iztržili okrog.el, seveda stari, mi-
Ijonček, je ženin Marjan Britovšek 
iz Topolšice lahko prežagal šran-
go in nevesto Elico Verdnik od-
peljal iz Aškerčeve ulice nara-
vnost pred matičarja. 

Upajmo, da cena za prikupno 
nevesto ni bila previsoka ter da se 
bo sedaj že zakonskemu možu 
bogato obrestovala. Pa obilo sre-
če, zdravja in otrok in še marsikaj 
drugega zaželimo mlademu paru 
v njunem nadaljnjem zakonskem 
življenju v Topolšici. 

V. K. 

mL 
Šranganje pred nevestino domačijo v Šoštanju 

»KNJIŽNI DAR« — Izšla je redna letna knjižna zbirka Prešer-
nove družbe s koledarjem za leto 1982. Zbirka petih knjig v 
broširani izdaji stane 350 din, vezanih (broširan je le koledar) pa 
450 din. Naročite jo lahko v najbližji knjigami, pri poverjeniku 
družbe ali na naslov: PREŠERNOVA DRUŽBA, Borsetova 27, 
Ljubljana. 

PA<A titovo 
velenje 
turizem 
gostinstvo 
propaganda 
SILVESTROVANJE 

RDEČA DVORANA 
- DUŠKO LOKIN z ansamblom 
— Narodnozabavni ansambel ,,TRIM" 

Cena rezervacije s konzumacijo je 400 din. Prodajajo jih v 
Rdeči dvorani. 

HOTEL PAKA 
— Igral bo ansambel ,,Štajerski fantje" 
- V kegljišču bo DISCO 

Cena silvestrskega menija z aperitivom je 800 din. Rezervacije 
prodajajo v recepciji hotela Paka. 

RTC GOLTE 
— Zabaval vas bo ansambel ,,Sovič" 
- DISCO 

Rezervacije silvestrskega menija z aperitivom po 900 din, pro-
dajajo v Turistični agenciji Rdeče dvorane. Za večje skupine 
bo organiziran prevoz. 

Pridite. 
zabavali se boste! 


